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Protokół nr XXXIII/2021 
z Sesji Rady Gminy 

w Będzinie 

Będzino, 25.03.2021 r. 
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W dniu 25 marca 2021 r. odbyła się XXXIII Sesja VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie. Sesja została 

zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 

2020 r. poz. 713) oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 

chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.). 

Sesja odbyła się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 

obradowania). Radni obradowali zgodnie z zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady 

Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy.  

 

 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:39 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, że 

na sesji na 15 radnych, obecnych jest 12 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych 

uchwał. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Obecni:  

 Tomasz Baczyński 

 Joanna Banaszczak 

 Sławomir Bryliński 

 Adam Gołębiewski 

 Mariusz Gosławski 

 Eugenia Imbiorowska 

 Andrzej Jóźwiak 

 Piotr Kołpacki 

 Andrzej Krawiec 

 Diana Kret 

 Krystyna Najdzion 

 Andrzej Nożykowski 

 Lucyna Parol 

 Grzegorz Sztulc 

 

Nieobecni:  

 Barbara Grudzień 

 

 

 

 

 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  

https://www.youtube.com/watch?v=lPBpjwSH8c4 

oraz w Biurze Rady Gminy w Będzinie 
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Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:40 – 00:02:29 

Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik do protokołu. O zmianę porządku obrad zawnioskował 

Przewodniczący, wprowadzając dodatkowy projekt uchwały. Protokół z głosowania stanowi załącznik do 

protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów: 

 

a) Protokół nr XXXI/2020 z dn. 28.01.2021 r. 

b) Protokół nr XXXII/2020 z dn. 25.02.2021 r. 

 

4. Wolna trybuna. 

5. Podjęcie uchwał: 

 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2021 r.; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Będzino na lata 2021-2029; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu na rzecz osób starszych na 

lata 2021-2025; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2020-2022;  

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie połączenia jednostek organizacyjnych: Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Będzinie oraz ośrodków wsparcia Dzienny Dom Pobytu „Pod Świerkami”' w 

Tymieniu i Klub Senior+ w Mścicach;  

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie utworzenia mieszkania chronionego wspieranego oraz 

określenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym, wspieranym;  

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; 

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Będzino na lata 2021-2025; 

i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Będzino na rok 2021; 

j) Projekt nr 10 – Uchwała w sprawie zmiany „Programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest dla Gminy Będzino na lata 2012–2032”. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Będzino za 2020 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Będzinie za 2020 rok. 

8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

11. Zamknięcie obrad. 
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Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów: 

 

a) Protokół nr XXXI/2020 z dn. 28.01.2021 r. 

b) Protokół nr XXXII/2020 z dn. 25.02.2021 r. 

 

4. Wolna trybuna. 

5. Podjęcie uchwał: 

 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2021 r.; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Będzino na lata 2021-2029; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu na rzecz osób starszych na 

lata 2021-2025; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2020-2022;  

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie połączenia jednostek organizacyjnych: Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Będzinie oraz ośrodków wsparcia Dzienny Dom Pobytu „Pod Świerkami”' w 

Tymieniu i Klub Senior+ w Mścicach;  

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie utworzenia mieszkania chronionego wspieranego oraz 

określenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym, wspieranym;  

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; 

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Będzino na lata 2021-2025; 

i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Będzino na rok 2021; 

j) Projekt nr 10 – Uchwała w sprawie zmiany „Programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest dla Gminy Będzino na lata 2012–2032”; 

k) Projekt nr 11 – dodatkowy - Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino 

na 2021 rok Nr XXXI/196/21 Rady Gminy w Będzinie z dnia 28 stycznia 2021 r. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Będzino za 2020 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Będzinie za 2020 rok. 

8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

11. Zamknięcie obrad. 
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Głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany porządku obrad: 

ZA: 12 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 3 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Przyjęcie protokołów. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:30 – 00:04:55 

a) Protokół nr XXXI/2021 z dn. 28.01.2021 r. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia Protokołu nr XXXI/2021 z dn. 28.01.2021 r. 

ZA: 13 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień 

Protokół został przyjęty. 

b) Protokół nr XXXII/2021 z dn. 25.02.2021 r. 

Dyskusja na temat protokołu znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia Protokołu nr XXXII/2021 z dn. 25.02.2021 r. 

ZA: 13 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień 

Protokół został przyjęty. 
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Pkt. 4. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:04:56 – 00:16:45 

Głos zabrały mieszkanki gminy Kazimiera Kober, Agnieszka Marczak oraz radni Andrzej Nożykowski, 

Lucyna Parol, Krystyna Najdzion. Pełne wypowiedzi znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 5. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:16:46 – 02:21:38 

a) Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2021 r.; (projekt nr 1) 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie uchwały budżetowe były omawiane na wspólnym 

posiedzeniu komisji ze Skarbnik i że nie mogła wziąć ona udziału w sesji. Przewodniczący Komisji 

Budżetowo-Finansowej Adam Gołębiewski poinformował o pozytywnej opinii na temat uchwał 

związanych z budżetem. Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

na 2021 r.: 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  

b) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 2021-

2029; (projekt nr 2) 

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Będzino na lata 2021-2029; 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  
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c) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu na rzecz osób starszych na lata 2021-

2025; (projekt nr 3) 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie Rafał Turlej. 

Z powodu błędów w dokumencie programu nie przeprowadzono głosowania nad uchwałą i 

przeniesiono ją na następną sesję. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu na rzecz osób 

starszych na lata 2021-2025; 

Nie poddano pod głosowanie.  

d) Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2020-2022; (projekt nr 4) 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie Rafał Turlej.  

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w 

transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-2022; 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  

e) Uchwała w sprawie połączenia jednostek organizacyjnych: Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Będzinie oraz ośrodków wsparcia Dzienny Dom Pobytu „Pod Świerkami”' 

w Tymieniu i Klub Senior+ w Mścicach;  (projekt nr 5) 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie Rafał Turlej.  

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w 

transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie połączenia jednostek organizacyjnych: Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie oraz ośrodków wsparcia Dzienny Dom Pobytu „Pod 

Świerkami”' w Tymieniu i Klub Senior+ w Mścicach; 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 
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Uchwała została podjęta.  

f) Uchwała w sprawie utworzenia mieszkania chronionego wspieranego oraz określenia 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym, wspieranym;(projekt nr 6) 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie Rafał Turlej.  

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w 

transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie utworzenia mieszkania chronionego wspieranego 

oraz określenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym, wspieranym; 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  

g) Uchwała w sprawie wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; (projekt nr 7) 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie Rafał Turlej.  

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w 

transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  

h) Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 

Będzino na lata 2021-2025; (projekt nr 8) 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie Rafał Turlej.  

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w 

transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Będzino na lata 2021-2025; 
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ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  

i) Uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Będzino na rok 2021; (projekt nr 9) 

Projekt uchwały przedstawiła inspektor ds. ochrony środowiska Agnieszka Kwiatkowska. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w 

transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Będzino na rok 2021; 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  

j) Uchwała w sprawie zmiany „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 

Będzino na lata 2012–2032”; (projekt nr 10) 

Projekt uchwały przedstawiła inspektor ds. ochrony środowiska Agnieszka Kwiatkowska. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w 

transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zmiany „Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest dla Gminy Będzino na lata 2012–2032”; 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  
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k) Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2021 rok 

Nr XXXI/196/21 Rady Gminy w Będzinie z dnia 28 stycznia 2021 r.; (projekt nr 11) 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji ze 

Skarbnik i że nie mogła wziąć ona udziału w sesji. Protokół z głosowania stanowi załącznik do 

protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 

2021 rok Nr XXXI/196/21 Rady Gminy w Będzinie z dnia 28 stycznia 2021 r.; 

ZA: 14 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 

Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 

Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna 

Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  

Pkt. 6. Sprawozdanie z realizacji Programu usuwania azbestu 

i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Będzino za 2020 

rok. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:21:39 – 02:30:18 

Sprawozdanie przedstawiła Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska). Dyskusja na 

temat sprawozdania znajduje się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury 

w Będzinie za 2020 rok. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:30:19 – 02:30:45 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w 

Będzinie za 2020 rok zostaje wykreślone z porządku obrad, z powodu nieobecności i choroby 

dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury. Sprawozdanie planuje się przenieść na następną sesję 

w miesiącu kwietniu. 

Pkt. 8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:30:46 – 02:33:48 

Przewodniczący poinformował, że wójt przesłał informacje ze swojej działalności, natomiast nie ma 

go żeby mógł ją przedstawić radnym. Podkreślił, że informacja o działalności jest zbyt skrótowa i 

hasłowa i istnieje potrzeba poinformowania radnych przez wójta o swoich działaniach w szerszy 

sposób. Cała wypowiedź znajduje się w transkrypcji sesji. 
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Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:33:49 – 03:06:07 

Wypowiedzi, wnioski i zapytania radnych znajdują się w transkrypcji sesji. W dyskusji wzięli również 

udział pracownicy urzędu gminy, którzy odpowiadali na zadawane pytania. 

Pkt. 10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:06:08 – 03:09:13 

Wszystkie wypowiedzi znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 11. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:09:14

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie zamknął XXXIII 

Sesję Rady Gminy w Będzinie. 

Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 

Andrzej Nożykowski 

Przygotował: Mateusz Dębowski 

Data przyjęcia protokołu: 

28.05.2021



1 
Transkrypcja z XXXIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 25.03.2021 r. 

Załącznik nr 4 do Protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy w Będzinie 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:39 

1.1.1.1 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozpoczynamy obrady trzydziestej trzeciej sesji ósmej kadencji. Witam na dzisiejszej 

sesji radnych, jednocześnie stwierdzam jej prawomocność. Na tą chwilę jest 12 radnych 

obecnych. Także sesja jest prawomocna. W trakcie ma się włączyć jeszcze Pani 

Banaszczak i pani Grudzień. Nie mniej jednak nie wiemy, co się dzieje z panem 

Baczyńskim, nie mamy łączności ani telefonicznej, ani nie włączył się jeszcze. 

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:40 – 00:02:29 

1.1.2 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

W pkt 2 mamy porządek zebrania. I wnioski do porządku, czy ktoś z Państwa radnych ma 

jakieś propozycje do porządku? Jeśli nie ma, my mamy tutaj proszę państwa 1 

dodatkową uchwałę, którą też omawialiśmy na posiedzeniu komisji, dotyczącą zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2021, uchwały z dnia 28 stycznia 2021 roku, ona nie była 

wprowadzona do porządku obrad, w związku z tym wprowadzimy ją jako kolejną, jako 

projekt nr 11. Przegłosujemy, kto z państwa radnych jest za przyjęciem porządku obrad z 

wprowadzoną dodatkową uchwałą, dotyczącą zmiany uchwały budżetowej. I kolejno 

bardzo proszę pani Lucyna Parol. 

1.1.3 Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

1.1.4 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

1.1.5 Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

1.1.6 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

1.1.7 Diana Kret (Radna) 

Za. 

1.1.8 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 
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1.1.9 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 

1.1.10 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.11 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.12 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.13 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Za. 

1.1.14 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec. 

1.1.15 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za. 

1.1.16 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.17 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.18 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Adam Gołębiewski.  

1.1.19 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jestem za.  

1.1.20 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, Grzegorz Sztulc. 

1.1.21 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.22 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.23 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.24 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem, przyjęciem porządku obrońca zaproponowanego. 

Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty głosami 12 radnych. 
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Pkt. 3. Przyjęcie protokołów. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:30 – 00:04:55 

1.1.25 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

W pkt 3 mamy przyjęcie protokółów. Jako pierwszy protokół nr 31/2020 z dnia 

28 stycznia 2021 roku. Czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do protokółu? Przegłosujemy, 

kto z państwa jest za przyjęciem protokółu nr 31/2020 dnia 28 stycznia 2021 roku. I 

proszę pani Lucyna Parol. 

1.1.26 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.27 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Piotr Kołpacki. 

1.1.28 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 

1.1.29 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.30 Diana Kret (Radna)  

Za. 

1.1.31 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Krystyna Najdzion. 

1.1.32 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 

1.1.33 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.34 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.35 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.36 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Za. 

1.1.37 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec. 

1.1.38 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za. 

1.1.39 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 
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1.1.40 Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

1.1.41 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Gołębiewski. 

1.1.42 Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

1.1.43 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

1.1.44 Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

1.1.45 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

1.1.46 Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

1.1.47 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I jest już widzę na linii pan Baczyński.  

1.1.48 Tomasz Baczyński (Radny)  

Dzień dobry, przepraszam, jestem za. 

1.1.49 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Stwierdzam, że protokół został przyjęty. Za głosowało 13 radnych. Protokół nr 

32/2020 z dnia 25 grudnia, czyli z ostatniej sesji. Czy ktoś ma jakieś uwagi do tego 

protokółu? Jeśli nie ma, przegłosujemy. (...) Z 25 lutego. Proszę, kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem, pani Lucyna Parol.  

1.1.50 Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

1.1.51 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

1.1.52 Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

1.1.53 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

1.1.54 Diana Kret (Radna) 

Za. 

1.1.55 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 
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1.1.56 Krystyna Najdzion (Radna)  

Za. 

1.1.57 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.58 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.59 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.60 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Za. 

1.1.61 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec 

1.1.62 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za. 

1.1.63 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.64 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.65 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Adam Gołębiewski. 

1.1.66 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.67 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.68 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.69 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.70 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.71 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.72 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za. 
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1.1.73 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Stwierdzam, że protokół nr 32/2020 z 21 grudnia 2021 został przyjęty głosem 

13 radnych. 

Pkt. 4. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:04:56 – 00:16:45 

1.1.74 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mamy pkt 4 wolna trybuna i do wolnej trybuny zgłosiły się 2 osoby. I tutaj widzę, jak 

dobrze rozpoznaje, pani Kazimiera Kober, jako pierwsza chciałaby zabrać głos i później 

jeszcze chciałaby zabrać głos pani Agnieszka Marczak. Proszę, oddaję głos pani 

Kazimiera.  

1.1.75 Kazimiera Kober (Mieszkanka gminy)  

Dzień dobry państwu. Szanowni radni, Panie Przewodniczący, panie Wójcie. Nazywam 

się Kazimiera Kober jestem matką i opiekunem prawnym, jednocześnie jednego z 

uczestników Środowiskowego Domu Pomocy w Będzinie. Zabieram głos w imieniu 

rodziców, uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy w Będzinie. Sprzeciwiamy 

się decyzji wójta na planowanie zmiany siedziby ŚDS, czyli przeniesienie placówki 

wsparcia do Strachomina. Decyzja pana wójta jest niekorzystna, zarówno dla 

uczestników, ich rodzin i pracowników ze względu na wykluczenie komunikacyjne i 

ogólne wykluczenie społeczne miejscowości. Ponadto częściowo pozbawiamy 

mieszkańców Strachomina możliwości korzystania z tej świetlicy. Poza tym dużym 

utrudnieniem będzie dowóz aż 35 osób uczestników do ośrodka w Strachominie. Taka 

decyzja powinna zostać poddana konsultacjom społecznym, które nie były 

przeprowadzone. Problem osób niepełnosprawnych nie może być marginalizowany i 

lekceważony przy wydawaniu bardzo ważnych dla nich decyzji. Rodzice osób 

niepełnosprawnych jak i sami uczestnicy, którzy nie mają opiekunów, sami muszą 

walczyć z chorobami, dyskryminacjami. W tej chwili muszą podejmować próby walki o 

tolerancję, ich potrzeby zapewnienia edukacji społecznej i uspołecznienia w procesie 

zdrowotnym. Chcemy żyć w zgodzie społecznej i nikomu nie chcemy zabierać miejsca. 

Nie godzimy się, aby w miejscu już istniejących placówek dokonywać samowolnych 

zmian. Osoby niepełnosprawne zasługują na godne traktowanie i poszanowanie ich 

praw. Zwracamy się z apelem do Rady Gminy Będzino, jak również do mieszkańców 

gminy o poparcie naszego sprzeciwu. Dziękuję bardzo.  

1.1.76 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, czy ktoś z radnych chciałby tutaj zabrać głos w tej sprawie? Jeśli nie, to 

dziękujemy pani. Bardzo byśmy prosili o włączenie pani Agnieszki Marczak.  

1.1.77 Agnieszka Marczak (Mieszkanka gminy)  

Dzień dobry, witam wszystkich nazywam się Agnieszka Marczak, jestem ze Strachomina. 

W imieniu moich rodziców jako członków wspólnoty, w imieniu swoim jako mieszkanki 

oraz w imieniu pani Żanety Rosińskiej, która zajmuje mieszkanie komunalne nad 

świetlicą w Strachominie, wyrażamy sprzeciw wobec przeniesienia Środowiskowego 

Domu Samopomocy do budynku w świetlicy w Strachominie. Jesteśmy oburzeni brakiem 
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konsultowania tak ważnych decyzji z mieszkańcami tego budynku. Uważamy, że 

przeniesienie ŚDS do budynku świetlicy będzie dla nas uciążliwe i kłopotliwe. Obecnie 

ŚDS posiada swój teren, na którym podopieczni mogą poruszać się nieskrępowani wg 

swoich potrzeb. Przy świetlicy będą współdzielić teren z mieszkańcami budynku oraz 

dziećmi uczęszczającymi na świetlicę. Jestem pracownikiem służby zdrowia i pracuję w 

systemie zmianowym, włączając w to pracę nocną. Chciałabym po powrocie z dyżuru 

nocnego móc w spokoju odpocząć, tak jak mogłam robić to do tej pory. Wiem, że po 

ewentualnym przeniesieniu ŚDS-u będzie to wręcz niemożliwe ze względu na 

specyficzne zachowanie i potrzeby uczestników zajęć. Pragniemy podkreślić, że nasz 

sprzeciw nie wynika z nietolerancji, czy dyskryminacji osób niepełnosprawnych. 

Uważamy, że obecna lokalizacja ŚDS o wiele bardziej odpowiada potrzebom swoich 

podopiecznych. Dziękuję ślicznie.  

1.1.78 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Ja myślę, że sprawy przedstawione przez panią w wolnej trybunie dotyczą 

wypowiedzi pana wójta, bo my na tą chwilę nie mieliśmy żadnych informacji o takich 

ruchach. Natomiast wypowiedź pana wójta bodajże w radiu Eska ujawniła te zmiany i te 

próby, które pan wójt chce przeprowadzić, przenosząc dom środowiskowy do 

Strachomina, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej do budynku obecnego przedszkola, a 

przedszkole do budynku GOPSu w Będzinie. No są to ruchy bardzo dziwne, tak uważam 

przynajmniej. W znaczącej części są finansowane przez wojewodę. Nie wiem, czy bez 

zgody wojewody takie ruchy można wykonywać, jakie ruchu w tej sprawie pan wójt 

wykonał też nie wiemy, nie mamy żadnej informacji. W związku z tym naraża to też 

gminy na olbrzymie koszty, bo przekształcenie obecnie budynku, jak chociażby po 

GOPSie na przedszkole, no wiąże się praktycznie z wyburzeniem ścian i instalacji w tym 

budynku, także dla mnie przynajmniej te działania i kierunek tych działań jest 

niezrozumiały. Proszę, czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos tutaj? Proszę pani 

Lucyna Parol. No właśnie jako przewodnicząca komisji oświatowo-społecznej, powtarza 

się ta historia, tak jak ze szkołą w Łeknie. Bez żadnych konsultacji, bez żadnego rozmowy 

z radnymi, z mieszkańcami podejmuje się decyzje. To nie są dobre decyzje bo uważam, 

że to wszystko należałoby przeanalizować. Myślę, że ten budynek po ŚDŚu nie bardzo 

nadaje się na przedszkole, ponieważ proszę państwa, to co jest ważne przy przedszkolu, 

jeżeli ma być przedszkole, to powinno myśle być przy tym przynajmniej 1 oddział żłobka, 

nie ma tam znów pionu kuchennego, więc coś reanimować, jak to mówię, trupa 

reanimować na przedszkole, czy na żłobek. Proszę państwa no 21 wiek. My nie jesteśmy 

przeciwni jako radni budowy Przedszkola w Będzinie, poprawy warunków dla dzieci, ale 

jeżeli mamy to robić, jeżeli mamy inwestować w to pieniądze, to niech to będzie 

przedszkole wobec prawdziwego zdarzenia. Nie wiem, wójt po prostu podejmuje sam 

decyzje, uważa, że jest wszechwiedzący, nie ma żadnych konsultacji, a przecież tak jak już 

nieraz mówiłam, że w radzie są komisje odpowiednie i od dróg i od szkół i od tych spraw 

społecznych, ale my jako komisja też żadnych informacji od pana wójta nie mamy. 

Dowiadujemy się po prostu od innych ludzi, tak jak teraz tak, że naświetlają nam, jakie są 

zamiary i zakusy pana wójta i myślę, że idzie to w złym kierunku, ponieważ już zostały 

jakieś podjęte poczynania, że jest robiony projekt na przebudowę świetlicy w 

Strachominie. W ślad za tym idą pieniądze, a myślę, że to nie jest tędy droga, ponieważ 

cały czas pan wójt powinien pamiętać, że uchwałodawcą to jest rada niestety rada i z tym 
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się musi liczyć. To, że ma takie plany, to, że ma takie pomysły, ale uważam że jest ciało 

jeszcze doradcze, które może, z którym należałoby rozmawiać i które też ma prawo 

podejmowania decyzji, a w tej chwili my jesteśmy stawiani pod murem tak i kolejne będą 

stwierdzenia, że nie mam kim rozmawiać, bo rada ze mną nie chce rozmawiać. No 

przepraszam, no z wirtualnym wójtem na pewno nie da się rozmawiać. To tak proszę 

państwa, jak taki jeszcze tu taki dowcip mały, jak to żona budzi męża do pracy, tak 

napisała mu kartkę wstań o piątej i poszła tak, wraca on chodzi w piżamie i 

zdenerwowany, dlaczego go nie wzbudziła, ona powiedziała, oczywiście rozbudziłam Cię 

kartka leży, więc to jest mniej więcej w tym stylu jest rozmowa z radnymi. Myślę, że to 

naprawdę idzie w złym kierunku, jeżeli są jakieś poczęte, bo z tego, co wiadomo, że tam 

pan Maśliński bywał już w świetlicy w Strachominie, że są podejmowane jakieś decyzje, 

to nie idzie w dobrym kierunku. A jeszcze chciałam nadmienić, że kiedy 100 000 radni 

zobaczyli w budżecie, więc się zainteresowali na co te pieniądze mają być przeznaczone, 

więc cały czas nam tłumaczono, że na remont budynku w Strachominie, ale jako 

świetlicy, kiedy radni, że tak powiem, dopytywali jeszcze bardziej pana Maślińskiego, czy 

tam będzie zmiana użytkowania tego budynku, powiedział przecież widzicie, że macie 

zapisany w budżecie remont świetlicy w Strachominie, więc czegoś tu nie rozumiem. Czy 

to jest taka moda na mówienie nieprawdy? Przecież w ten sposób nie da się ani rządzić 

gminą, ani nie da się współpracować ani z mieszkańcami, ani z radnymi. Moim zdaniem 

jest to po prostu lekceważenie, lekceważenie radnych, lekceważenie mieszkańców i 

proszę państwa referendum zbliża się wielkimi krokami. To jest dla państwa też sygnał, 

że co będzie dalej, jeżeli w tym kierunku będzie szło zarządzanie gminą, myślę, że tym 

powinniśmy się zainteresować, natomiast tak jak pan przewodniczący powiedział, my nie 

mamy żadnych decyzji od pana wójta, jako radni, więc dziękuję bardzo panią, że dzisiaj 

się odważyły, że przyszły na sesje, że tą sprawę nam naświetliły. Bardzo dziękuję.  

1.1.79 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Pani Krystyna Najdzion proszę (...) 

1.1.80 Krystyna Najdzion (Radna)  

Witam serdecznie. Dziękuję za udzielenie głosu. Ja chciałam dodać tylko że wtedy, kiedy 

pan Marek mówił a ja dopytywałam, co jest w planie, to powiedział, że ja sieję plotki i 

plotki wyszły na światło dzienne. To nie były plotki i uważam, że bardzo brzydko pan 

Marek postąpił wtedy na tej sesji, jest to do tworzenia i można to odsłuchać, jak mnie 

oskarżył dziękuję.  

1.1.81 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Kończymy ten temat, także no myślę, 

że to rozjaśnia sytuację, no bo pan wójt tak nas traktuje jako niedouczonych radnych, w 

związku z tym wypowiada się tu publicznie w tej sprawie i myślę, że niech spojrzy na 

swoje działania i swoje postępowanie, a to pozwoli określić, kim on akurat jest w tym 

momencie. Ja dziękuję paniom za uczestnictwo w wolnej trybunie kończymy ten punkt. 
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Pkt. 5. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:16:46 – 02:21:38 

1.1.82 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Przechodzimy do pkt 5 podjęcie uchwał. Witam też panią Joannę Banaszczak, która 

dołączyła do nas do obrad, także w tej chwili w obradach uczestniczy 14 radnych. Mamy 

projekt uchwały nr 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2021. Od 

razu też powiem, że wszystkie uchwały budżetowe, które omówiliśmy na komisji we 

wtorek dosyć szczegółowo przedstawiał nam tam pani skarbnik, niestety Pani skarbnik 

dzisiaj jest nieobecna. W związku z tym, opierając się na dotychczasowych informacjach, 

które uzyskaliśmy, no będziemy musieli zająć się uchwaleniem tych uchwał, niemniej 

jednak jeśli ktoś z państwa ma jeszcze jakieś uwagi do tych uchwał, to bardzo proszę, 

jeśli nie, to przystąpimy do głosowania. Pierwsza uchwała w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie gminy na rok 2021 i wiążąca się z tym druga uchwała w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino na lata 2021-2029. Proszę, czy 

ktoś tutaj chciałby zabrać głos? Jeśli nie, to tutaj jest niezbędna przy obu tych uchwałach 

opinia Komisji budżetowej. Czy jest na łączach pan Adam Gołębiewski, bo coś nam zginął 

przewodniczący komisji budżetowej. (...) 

1.1.83 Adam Gołębiewski (Radny)  

Tak już jestem.  

1.1.84 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Panie Adamie potrzebna jest opinia w sprawie uchwały dotyczącej wprowadzenia zmian 

w budżecie jak i wieloletniej prognozy finansowej odrazu.  

1.1.85 Adam Gołębiewski (Radny)  

Oczywiście w pierwszej uchwale zmian w budżecie opinia Komisji Budżetowo-Finansowej 

jest pozytywna i drugi w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej też jest opinia 

pozytywna.  

1.1.86 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Ja tutaj chciałbym zwrócić uwagę przy tych uchwałach na przyszłość pani 

skarbnik, która prawdopodobnie odsłucha naszą sesję albo słucha, że chcielibyśmy mieć 

informację opisową dotyczącą tych też zmian, dostaliśmy tylko suche zapisy kwot liczb, 

no i tylko te wyjaśnienia, które pani skarbnik nam przedstawiła, a one na przyszłość to są 

ulotne, bo zawsze kiedy sprawdzamy pewne działania w zakresie budżetu no mając 

uzasadnienie od razu jesteśmy na bieżąco zorientowani, na czym te zmiany polegają. 

Niemniej jednak prosimy o, przystępujemy do głosowania. Projekt uchwały nr 1 w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2021. Przystępujemy do 

głosowania, pani Lucyna Parol.  

1.1.87 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.88 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Piotr Kołpacki. 
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1.1.89 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 

1.1.90 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.91 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.92 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.93 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.94 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.95 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Za. 

1.1.96 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec. 

1.1.97 Andrzej Krawiec (Radny)  

Jestem za. 

1.1.98 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.99 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.100 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.101 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.102 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.103 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.104 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.105 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za. 
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1.1.106 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

1.1.107 Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

1.1.108 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

1.1.109 Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

1.1.110 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

1.1.111 Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

1.1.112 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 14 

radnych głosowało za podjęciem uchwały. I od razu przystępujemy do projektu uchwały 

nr 2 uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino lata 2021-2029. 

Proszę głosujemy pani Lucyna Parol. 

1.1.113 Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

1.1.114 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

1.1.115 Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

1.1.116 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

1.1.117 Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

1.1.118 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.119 Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

1.1.120 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.121 Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 
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1.1.122 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

1.1.123 Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

1.1.124 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

1.1.125 Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

1.1.126 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

1.1.127 Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

1.1.128 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

1.1.129 Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

1.1.130 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

1.1.131 Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

1.1.132 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

1.1.133 Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

1.1.134 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

1.1.135 Krystyna Najdzion (Radna) 

Za. 

1.1.136 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

1.1.137 Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

1.1.138 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

ja również jestem za przyjęciem tej uchwały stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 

głosami za podjęciem uchwały. Mamy projekt uchwały nr 3. Pan Turlej zgłosił dzisiaj 
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akces, że się kiepsko czuje nie mniej jednak później oddzwonił, że będzie, ale na tą 

chwilę jeszcze nie dotarł. A no już za chwilę będzie, także przystąpimy do podjęcia. Ja 

myślę, że zrobimy, bo zanim się tutaj zaloguje. Tu taką krótką pięciominutową przerwę. 

Więc proszę państwa wznawiamy obrady, po przerwie jest już obecny kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy, pan Rafał Turlej. Witam pana dzisiaj na dzisiejszej sesji. No i 

mamy teraz uchwały, które wyszły z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, projekt 

uchwały nr 3 uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu na Rzecz Osób Starszych 

na lata 2021-2025. Proszę bardzo o rekomendację tej uchwały.  

1.1.139 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Witam państwa bardzo serdecznie, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 

Oczywiście jest to projekt Gminny Program na Rzecz Osób Starszych. Taki program 

wdrożyliśmy po to, aby pozyskiwać środki zewnętrzne, po to aby podejmować działania 

na rzecz osób starszych. A ja państwu, to już podmieniłem. Jak Państwo się wczytacie w 

dane no to niestety społeczeństwo naszej gminy się starzeje i my już coraz częściej 

mamy z tym problem, ponieważ są kolejne wnioski o skierowanie do domu pomocy 

społecznej. Wiadomo, że jest to znaczne obciążenie dla budżetu gminy, koszty w DPSie 

musicie państwo wiedzieć corocznie wzrastają. Dlatego chcemy podejmować różne 

działania na rzecz osób starszych, po to aby też ich aktywizować. Na pewno ten program 

jest on też niezbędny, bo złożyliśmy wniosek o dofinansowanie do programu senior. W 

przyszłym roku też będziemy składać i po to, żeby podejmować działania proszę 

państwa w szeroko pojętym środowisku lokalnym poprzez realizację programów 

rządowych, jak np. realizowaliśmy w ubiegłym roku wspieraj seniora. Tak też i inne 

programy, jeżeli się ukażą pod kątem osób starszych, to będziemy sięgać po środki 

zewnętrzne, a niejednokrotnie urząd wojewódzki nas pyta czy posiadamy taki program, 

by dlaczego sięgamy po takie środki. I stąd jest projekt uchwały o przyjęcie gminnego 

programu na rzecz osób starszych.  

1.1.140 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Panie Rafale, jeszcze tam chyba doszły pewne zmiany, jeżeli chodzi o tabelki, na których 

zwróciliśmy uwagę na komisji, że chyba nie do końca to jest wiarygodne, w związku z 

tym może by Pan nam przedstawił tutaj odrazu te zmiany.  

1.1.141 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, a więc tak struktura wiekowa gminy Będzino, tak w latach 2018-2020 

wiek przedprodukcyjny proszę państwa w 2018 było 1559 wiek produkcyjny, wiek 

produkcyjny 5880, wiek poprodukcyjny 975. Rok 2019 wiek przedprodukcyjny 1575, 

produkcyjny 5809 i poprodukcyjny 996 i oczywiście 2020 rok 1546, wiek 

przedprodukcyjny, produkcyjny 5767, a zauważcie państwo wiek poprodukcyjny już 

mamy 1027, czyli jest tendencja wzrostowa.  

1.1.142 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I podobnie w strukturze ludności w tabeli 3 chyba też zmiana. 
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1.1.143 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Tak jest oczywiście, to jest aktualne dane z Urzędu Gminy, taki jest stan mieszkańców 

gminy Będzino, 8340 na 31 grudnia 2020 roku.  

1.1.144 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

A w tabeli nr. 3. 

1.1.145 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

No to mówię tak, w 2018 było 8414, 4247 kobiet 4167 mężczyzn i ogółem jest 8 414. 

2019 - 4231 kobiety 4149 ogółem jest 8380 i rok 2020 4210 - kobiety, mężczyźni 4137 

ogółem 8340 stan na dzień 31 grudnia. To jest tak po prostu przedstawiłem państwu 

obrazowo, że ta tendencja będzie ulegała wzrostowi. W przyszłym roku już będzie na 

pewno też wzwyż. Dlatego no musimy podejmować działania na rzecz osób starszych, bo 

to też na pewno projekt uchwały, który żeście państwo już uchwała obowiązuje w 

sprawie usług opiekuńczych, czyli już możemy w tej chwili skierować opiekunkę 

środowiskową do osoby, która wymaga takiej pomocy, a nie koniecznie musimy 

umieścić taką osobę w DPSie. No, chyba że już ktoś naprawdę będzie wymagał takiej 

pomocy no to będziemy bez wyjścia.  

1.1.146 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Panie Rafale, ale ja pytam o tabelę nr 3 struktura ludności w wieku poprodukcyjnym wg 

płci w latach 2018-2020.  

1.1.147 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Tak. 

1.1.148 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Czy tutaj są zmiany (...) 

1.1.149 Joanna Banaszczak (Radna)  

W tej pierwszej wersji mieliśmy mniej tych ludzi, a w tej wersji co pan teraz nam wysłał 

no to jest taka trochę kolosalna różnica, czym to jest spowodowane?  

1.1.150 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Takie dane, proszę państwa uzyskałem z Urzędu Gminy.  

1.1.151 Joanna Banaszczak (Radna)  

No dobrze, jak dostaliśmy ten projekt, to skąd były te dane?  

1.1.152 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Proszę państwa, ja też brałem dane statystyczne Polska w liczbach i gdzieś może było 

jakieś przekłamanie. Tak.  
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1.1.153 Adam Gołębiewski (Radny)  

Coś tu jest nie tak, bo tu 8 tys jest mieszkańców w gminie, a nie ludzi poprodukcyjnym.  

1.1.154 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Mieszkańców jest 8340.  

1.1.155 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tabela numer 3 wiek poprodukcyjny.  

1.1.156 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

(...) gminy w latach 2 macie państwo tabele numer 1 - 8340.  

1.1.157 Adam Gołębiewski (Radny)  

Tak. Teraz tabela nr 3 struktura ludzi w wieku poprodukcyjnym w latach 2018-20. I tam 

też jest około 8000 w każdym roku. 

1.1.158 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

No to musi się wszystko zgrać z górą. (...) Nie macie państwo tabelę w wieku 

przedprodukcyjnym, poprodukcyjny, produkcyjny i poprodukcyjny. Tak? 

1.1.159 Adam Gołębiewski (Radny)  

W tabeli nr 3 jest źle zapisane.  

1.1.160 Joanna Banaszczak (Radna)  

To znaczy proszę państwa wydaje mi się, że tą pierwszą wersję co dostaliśmy, 

rzeczywiście ta tabela nr 3, gdzie mamy przedstawione np. rok 2018 kobiety 975, a wg 

poprawionego teraz dostaliśmy na WhatsAppa tak to jest 4247 kobiet np. no i dlatego 

stąd to moje pytanie, skąd taka duża różnica prawda? (...) 

1.1.161 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

No to jest ujęta cała liczba mieszkańców (...) a nie wiek poprodukcyjny.  

1.1.162 Joanna Banaszczak (Radna)  

To właśnie tutaj jest coś nie tak.  

1.1.163 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo diagnoza sytuacji osób starszych w gminie Będzino. Stan ludności 

gminy Będzino w latach 2018-2020. Rok 2018, 2019, 2020 są wymienione kobiety. 

Mężczyźni ogółem.  

1.1.164 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ale ma Pan do tabeli nr 3 przeniesione te same dane. W pierwszej jest stan ludności, w 

drugiej jest wiek poprodukcyjny. (...) 
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1.1.165 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie) 

Tak Szanowni Państwo, błąd tak. Dobrze proszę państwa, to ja po prostu, dobrze już 

teraz wiem, gdzie popełniłem błąd. Ja po prostu państwu to ten program przyjmiemy 

może przyjmiemy na sesji kwietniowej, albo wniosę poprawki jeszcze raz.  

1.1.166 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

No dobrze. Proszę Państwa to w takim układzie te dane nie są do ustalenia na tą chwilę 

w tej tabeli nr 3. W związku z tym uchwałę tą, tej uchwały nie podejmujemy. Po 

uzupełnieniu na następną sesję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos tutaj, przy tej 

uchwale? Jeśli nie, to przechodzimy do projektu uchwały nr 4 uchwała w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2020-2022. Proszę pan Rafał Turlej.  

1.1.167 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo ciąży na ośrodku pomocy społecznej przygotowanie takiego 

sprawozdania z programu wspierania rodziny, jakie działania podejmujemy na rzecz 

rodzin z programami opiekuńczo-wychowawczymi, jak pracujemy z rodzinami. 

Oczywiście takie podstawowe narzędzie do pracy to jest asystent rodziny, mamy 

zatrudnionego 1 asystenta rodziny, na podstawie umowy o pracę. Także, jeżeli dana 

rodzina proszę państwa wymaga takiego wsparcia, to oczywiście asystent rodziny jest 

przydzielany. W 2020 roku bezpośrednim wsparciem asystenta zostało objetych 6 

rodzin, 11 dorosłych osób i 18 dzieci. Co jeszcze, proszę państwa no oczywiście asystent 

rodziny, to tak jak już mówiłem państwu, to taki bardziej przyjaciel rodziny, bo wspiera 

rodzinę, pomaga jej w prostych rzeczach, udziela jej informacji o możliwości 

podwyższenia kwalifikacji, o zmianie stylu życia. Pracuje na bieżąco z tą rodziną. Jeżeli 

zdarzają się sytuacje interwencyjne, to oczywiście również asystent rodziny, takie 

działania też podejmuje. Oczywiście za pozwoleniem kierownika jednostki, oczywiście w 

sytuacji epidemicznej ta praca jest teraz utrudniona. No ale jeżeli coś się dzieje złego w 

rodzinach proszę państwa, to asystent rodziny na bieżąco monitoruje, jest w stałym 

kontakcie z rodzinami. Proszę państwa, w programie jeszcze państwu ująłem wydatki 

związane z pieczą zastępczą. Już tłumaczyłem państwu na komisji, że te wydatki będą 

wzrastać, ponieważ jesteśmy już w górnych progach, tak ustawa o pieczy mówi, że jest w 

pierwszym roku 10, 30, 50 już pewnie już w 50% odpłatności wchodzimy, stąd takie 

kwoty proszę państwa i stąd mamy bardzo dużo dzieci w pieczy zastępczej. Tłumaczyłem 

państwu, że często tak jest że taka interwencja, jest dom w Uliszkach, tam przebywają 

takie kobiety trafiają z dziećmi i jak jest ingerencja, proszę państwa sądu, to nikt mnie się 

nie pyta, musimy ponosić koszty za odpłatność, za pobyt malutkich dzieci, a to są kwoty 

jak państwo widzicie, coraz większe i mam nadzieję, że już w tej chwili nie będzie 

dochodzić, no odpukać aby nie dochodziło do pomieszczeń z terenu gminy Będzino. Po 

to jest w tym narzędzie asystenta rodziny, żeby zapobiegać umieszczaniom małoletnie 

dzieci w systemie pieczy zastępczej. Jeszcze w rodzinie zastępczej aczkolwiek te 

odpłatności też są już bardzo duże, ale jeśli chodzi jakby nam przyszło umieścić 

małoletnie dziecko w placówce opiekuńczo-wychowawczej to te koszty są już znacznie 

wyższe, bo około 5000 zł kosztuje pobyt małoletniego dziecka w placówce opiekuńczo-

wychowawczej.  
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1.1.168 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję proszę o pytania, w sprawie tejże uchwały. Proszę pani Banaszczak.  

1.1.169 Joanna Banaszczak (Radna)  

Ja mam takie pytanie, czy dużo dzieci z terenu naszej gminy jest objęte właśnie w takiej 

pieczy zastępczej? 

1.1.170 Nieznany mówca 20  

22 dzieciaczki mamy w pieczy. Proszę państwa jest to dużo. Ja jak przyszłem tutaj 

rozpocząłem pracę, to sobie postawiłem taki cel, że przejrzałem wszystkie rodziny, bo 

myślałam, że będzie możliwość pracy na rzecz powrotu. Przejrzałem wszystkie rodziny i 

nawet przygotowując sprawozdanie z programu jeszcze raz usiadłem do tych rodzin, bo 

myślałem że gdzieś jest jakaś szansa, żeby asystent rodziny popracował na rzecz 

powrotu do środowiska do rodziny biologicznej. Niestety, proszę albo matka gdzieś 

wyjechała albo jest to są to panie z problemem alkoholowym i praktycznie nie ma gdzie 

tych dzieci, nie ma możliwości powrotu dzieci do rodziny naturalnej, dlatego jesteśmy 

zobowiązani im płacić, mi się też to nie podoba, ja bym wolał, żeby ustawodawca 

dokonał zmian w ustawie o wsparciu i systemie pieczy zastępczej, żeby te pieniądze 

przyszły do nas, a nie że my musimy partycypować w kosztach, jeśli chodzi o pieczę 

zastępczą. Dostajemy noty z Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie i 

musimy płacić. Jeżeli jest ingerencja sądu na naszym terenie, to nikt się nas nie pyta. Ja 

miałem pani Asiu takie szczytne założenia, że faktycznie przejrzę te rodziny i przejrzałem 

i żeby odciążyć budżet gminy. Niestety nie ma możliwości powrotu.  

1.1.171 Joanna Banaszczak (Radna)  

Wyprzedził pan moje drugie pytanie, bo właśnie chciałam się spytać odnośnie, co jest 

przyczyną właśnie że te dzieci nie mogą wrócić do biologicznych rodziców, czyli 

rozumiem, że głównie jest to alkoholizm?  

1.1.172 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Jest alkoholizm, albo te matki wyjechały z naszego terenu albo jak jest np. jest 

interwencja w tym domu w Uliszkach, kobiety wyjeżdżają gdzieś na inny teren, no 

praktycznie nie ma z kim pracować.  

1.1.173 Joanna Banaszczak (Radna)  

Dobrze dziękuję bardzo. 

1.1.174 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie, to przystępujemy do 

głosowania, kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-2022. 

Proszę pani Lucyna Parol. 

1.1.175 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.176 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Pan Piotr Kołpacki. 
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1.1.177 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 

1.1.178 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Krystyna Najdzion. Mikrofon pani Krysiu.  

1.1.179 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 

1.1.180 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję Andrzej Krawiec. 

1.1.181 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za. 

1.1.182 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.183 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.184 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.185 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za 

1.1.186 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.187 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.188 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Joanna Banaszczak. 

1.1.189 Joanna Banaszczak (Radna)  

Jestem za. 

1.1.190 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.191 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za.  

1.1.192 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.193 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Za. 
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1.1.194 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.195 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.196 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Adam Gołębiewski. 

1.1.197 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.198 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.199 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.200 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta 14 

głosami za. Proszę państwa kolejny projekt uchwały w sprawie połączenia jednostek 

organizacyjnych, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie oraz ośrodków 

wsparcia Dzienny Dom Pobytu pod świerkami w Tymieniu i Klub Senior w Mścicach. Jak 

państwo wiecie do tej pory prowadziły te domy Stowarzyszenie Lepsze Jutro. Pan wójt 

dokonuje tutaj zmian organizacyjnych, aby przenieść pod skrzydła niejako Gminnego 

Ośrodka Pomocy i połączyć te ośrodki jako jednostki organizacyjne współdziałające z 

GOPS. Proszę pan Rafał Turlej.  

1.1.201 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, tak abyśmy mogli rozpocząć działalność, prowadzić Dom Seniora w 

Tymieniu i Klub Seniora w Mścicach musimy miećto zadanie przekazane, musi to być 

zrobione uchwałą, stąd taki projekt. Oczywiście zamierzamy, jeżeli państwo podejmiecie 

taką uchwałę, wtedy już prowadzić od razu ruszyć, ale zobaczymy jak sytuacja 

epidemiczna w kraju będzie wyglądała. Nie mniej jednak ta uchwała nam jest potrzebna, 

żeby to zadanie było nam przekazane, żebyśmy mogli realizować działania w domu 

seniora i w klubie seniora, stąd taki projekt uchwały o połączeniu jednostek 

organizacyjnych, w strukturach Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie.  

1.1.202 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę o pytania radnych w tej sprawie, pani Eugenia Imbiorowska.  

1.1.203 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Dziękuję bardzo (...) Tak naprawdę to my nie wiemy, ani radni ani mieszkańcy jak to 

funkcjonuje, dlaczego tak się dzieje i do czego to zmierza, ale moje pierwsze pytanie jest 

takie: jaki jest status prawny mają te inwestycje, jak wygląda działalność, czyli może 

pokrótce, jak wyglądała do końca stycznia grudnia i teraz co się dzieje. I jak to się ma do 

trwałości projektu?  
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1.1.204 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo do 31 grudnia Dom Seniora w Tymieniu i Kub Seniora był 

prowadzony przez Stowarzyszenie, tak jak państwo wiecie. Jest projekt uchwały. No taka 

jest decyzja władz gminy, żeby to, żeby to było prowadzone przez gminny ośrodek 

pomocy społecznej. Ciągłość projektu proszę panią jest, bo wniosek o dofinansowanie 

został złożony także no, jeżeli dostaniemy dofinansowanie proszę Panią, to od kwietnia 

do grudnia, tak. Nie możemy sięgać po pieniądze od stycznia do marca.  

1.1.205 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

No dobrze, a co z tym okresem teraz jest 3 miesięcy - zawieszenie działalności, ale kto to 

po prostu stwierdził, że nie działa, nie działają te instytucje.  

1.1.206 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Ja nie mogę prowadzić proszę państwa instytucji jak nie mam przekazanego zadania, 

stąd jest projekt uchwały. Ja nie mogę zatrudniać pracowników do domu seniora do 

klubu seniora, bo ta jednostka formalnie nie jest mi przekazana, stąd jest projekt 

uchwały.  

1.1.207 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

A co z tymi 3 miesiącami? 

1.1.208 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Nie nieczynne były placówki tak było zawieszenie. 

1.1.209 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Na jakiej podstawie? 

1.1.210 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Było też polecenie wojewody tak.  

1.1.211 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

No ale wojewoda okazuje się do tego nic nie ma, (...) to się okazuje że to są zadania 

własne gminy, czyli... 

1.1.212 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Jeżeli wojewoda podjął decyzję to w lutym było tak o zawieszeniu placówek, to 

oczywiście wojewoda ma prawo zawiesić działalność ośrodków wsparcia dziennego.  

1.1.213 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

No to właśnie to wojewoda...  

1.1.214 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja jeśli mogę się wtrącić to z tego, co mi wiadomo, to wojewoda wstrzymał bodajże 

jesienią funkcjonowanie, tych, tych zarówno domu jak i klubu, natomiast w miesiącu 
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grudniu podjął decyzję o wznowieniu jako wykonanie natychmiastowej. W okresie no 

teraz akurat mamy zmiany, ale w okresie powiedzmy sobie od lutego i tej części marca te 

domy powinny funkcjonować, nie funkcjonowały. Ja rozumiem pana, że nie miał do tego 

uprawnień jako GOPS, natomiast to się sprowadza do działań pana wójta, który 

wyprzedził prawdopodobnie swoimi działaniami zmianę zarządzania tymi budynkami, a 

nie realizował tego przez okres 3 miesięcy blisko 3 miesięcy, czyli do dnia dzisiejszego 

1 stycznia. Proszę jeszcze, panie Imbiorowska.  

1.1.215 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

A czy wiadomo coś panu na temat ten, czy pan wójt wystąpił do jakiejś instytucji o 

zawieszenie tej działalności? 

1.1.216 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Nie prosze Panią nie. 

1.1.217 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

No właśnie mnie to nurtuje, dlaczego właśnie niech mi pan to wytłumaczy, dlaczego pan 

nie podjął działań właśnie przez te instytucje od stycznia, tego nie mogę zrozumieć, 

proszę mi to wytłumaczyć.  

1.1.218 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, jeżeli ja nie mam przekazanego zadania, no to ja nie mogłem 

podejmować, nie mogłem żadnych ruchów robić, bo placówka formalnie musi wejść w 

struktury GOPSU, musi to być przekazane i teraz to będzie przekazane, stąd jest projekt 

uchwały. Ja nie mogąłem nic robić taką samowolę uprawiać, bo to by było naruszenie 

prawa z mojej strony, dlatego krok po kroku proszę państwa, no chcemy to 

uporządkować.  

1.1.219 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Ale czy to nie spowoduje ta przerwa, że my musimy później te dotacje oddać? 

1.1.220 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Nie proszę panią, nie bo jestem po rozmowie z urzędem wojewódzkim. 

1.1.221 Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Dziękuję. 

1.1.222 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę panie Banaszczak chciała zabrać głos. 

1.1.223 Joanna Banaszczak (Radna)  

Pani Gienia wyprzedziła, bo właśnie chciałam zadać pytanie, czyli rozumiem, że 

działalność tego tych domów od stycznia do marca, to tak wisiała w próżni i właśnie 

chciałam się spytać, czy nie będzie to spowodowane tym, że będziemy musieli oddać 

właśnie zwrot otrzymanych tych środków. 
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1.1.224 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Nie prosze Pani, bo jeżeli wnioskujemy o dofinansowanie, to wnioskujemy od kwietnia 

do grudnia. Jestem po rozmowie z urzędem wojewódzkim. W piątek rozmawiałem z 

panią z urzędu wojewódzkiego.  

1.1.225 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Pan Bryliński chciał zabrać głos.  

1.1.226 Sławomir Bryliński (Radny)  

Dziękuję Panie Przewodniczący, panie Rafale, tak zacznę troszeczkę od początku. Niech 

pan powie kto do tej pory, do grudnia prowadził Dzienny Dom Pobytu pod świerkami w 

Tymieniu i Klub Seniora w Mścicach?  

1.1.227 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Znaczy do grudnia prowadziło to Stowarzyszenie tak lepsze jutro.  

1.1.228 Sławomir Bryliński (Radny)  

Dobrze, proszę pana, ja pana pytałem kilka sesji wcześniej, czy były jakieś zastrzeżenia 

do prowadzenia tego. Pan powiedział, że nie, no ale jest taka decyzja włodarza gminy. To 

jest następne, dlaczego taka uchwała nie była przygotowana w grudniu?  

1.1.229 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo no w grudnie jeszcze prowadziło Stowarzyszenie tak. No ja to teraz 

mam, mamy to dostać i robię to no na bieżąco tak.  

1.1.230 Sławomir Bryliński (Radny)  

Proszę pana, na bieżąco 3 miesiące nie było instytucji albo kto by miał się tym zarządzać, 

prawie 3 miesiące. Fakt fakte, no mamy ten czas covidowy, ale formalnie i prawnie to nie 

było uregulowane 3 miesiące prawie. Jeżeli pan no mówi, że w grudniu prowadziło to 

Stowarzyszenie, no to trzeba było w styczniu uchwałę przygotować.  

1.1.231 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja tutaj, jeśli mogę to trochę stanę w obronie pana Rafała, no bo w tym momencie to 

były decyzje wójta i to pan wójt zawalił sprawę, a nie akurat pan Rafał, który no nie wiem, 

jakie są relacje między kierownikiem GOPSU, a panem wójtem. Natomiast z tego wynika, 

że to pan wójt nie podjął właściwych decyzji wcześniej, żeby z dniem 1 stycznia zapewnić 

prowadzenie tych 2 obiektów, zarówno domu stałego pobytu, jak i klubu. A jeszcze raz tu 

nadmienię, że właśnie w lutym nie pamiętam dokładnej daty, w lotym zostało wydane 

zarządzenie wojewody o natychmiastowym uruchomieniu, jako decyzja o 

natychmiastowym uruchomieniu, niwelując tą wcześniejszą decyzję wojewody bodajże z 

października, kiedy nakazał zamknięcie tych obiektów, podobnie jak wielu innych w 

tamtym czasie. I tutaj no tutaj akurat ja nie do końca widzę, winę pana Turleja tylko jest 

tutaj akurat wina myślę, że wyżej, czyli zarządzającego gminą. Proszę, kto jeszcze 

chciałby zabrać głos. Jeszcze raz pan Bryliński proszę.  
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1.1.232 Sławomir Bryliński (Radny)  

To znaczy, ja się zgadzam z panem przewodniczącym, jak tutaj do pana Rafała jak 

najbardziej nie mamy pretensji, aczkolwiek chciałem zaobrazować, jak to właśnie 

funkcjonuje. Pan wójt ma wizję. No, widać tego douczenia troszeczkę brakuje, no ale 

zobaczymy, no bo decyzje, jakieś są podjęte, ale przez 3 miesiące nie było jakby opieki 

nad tymi domami.  

1.1.233 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję jeszcze pan Krawiec chciał zabrać głos proszę.  

1.1.234 Andrzej Krawiec (Radny)  

Znaczy chciałem tylko się dowiedzieć. Do końca grudnia prowadziło to Stowarzyszenie. 

Jeśli dzisiaj tej uchwały nie podejmiemy Stowarzyszenie już nie prowadzi, tak zostało no 

ta umowa ze stowarzyszeniem została wypowiedziana. Czyli jeśli tej uchwały dzisiaj nie 

podejmiemy dalej te domy będą nie prowadzone tak panie kierowniku? 

1.1.235 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, no tutaj gmina jest tutaj właścicielem tych domów. No ja chcę, jeżeli 

faktycznie to ma być zadanie przekazane gminnemu ośrodkowi pomocy społecznej, to 

musi to być zrobione zgodnie z literą prawa, tak, że jest uchwała my przejmujemy, wtedy 

dom seniora i klub seniora. No i wtedy zaczynamy działać. Póki co ja nie mogę zrobić nic. 

1.1.236 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Zrozumiałe, tutaj proszę panią Lucyna Parol.  

1.1.237 Lucyna Parol (Radna)  

No właśnie, ja chciałam tu tylko jeszcze dodać to, co mówił pan przewodniczący, że 

wojewoda uchyla decyzję z dnia 23 października 2020 decyzją z dnia 12 lutego 2021. I w 

związku ze zmieniającą się sytuacją epidemiologiczną na terenie województwa 

zachodniopomorskiego zaistniały przesłanki do podjęcia działalności przez dzienne 

domy i kluby senior, w tym działające w ramach programu senior środowiskowe domy 

samopomocy oraz warsztaty terapii zajęciowej. Decyzja podlega natychmiastowemu 

wykonaniu, czyli po prostu pan wójt nie dostosował się do zalecenia wojewody i krótko 

no i faktycznie pan Rafał nic w tym temacie nie jest winien, ponieważ zarządza tymi 

sprawami wójt, zaniechał sprawę 3 miesiące, gdzie zarzuca radnym, że są niedouczeni 

niedokształceni, nie da się z nami rozmawiać, a niestety sam nie wykonuje nawet zaleceń 

wojewody, który nakazuje natychmiastowe wznowienie działalności. Jak ta działalność 

miała być wznowiona, kiedy nie było komu zarządzać tym. Z dniem 31 grudnia 

zakończyło prowadzenie Stowarzyszenie Lepsze Jutro i przez 3 miesiące wisiało to w 

próżni, czyli nie zostało wykonane zalecenie pana wojewody i tylko i wyłącznie jest tu 

winien wójt zaniedbaniu temu, dziękuję.  

1.1.238 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, proszę Baczyński.  

1.1.239 Tomasz Baczyński (Radny)  

Dziękuję, Otóż jak wszyscy wiemy, ŚDS prowadził tę instytucję wzorcowo. Panie 
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kierowniku jaki jest stopień gotowości, jak jesteście przygotowani do wznowienia jako 

GOPS tego klubu domu seniora, jacy pracownicy tam będą zatrudnieni, czy to są osoby 

te, które mają już doświadczenie prawda byli zatrudnieni przez ŚDS. Czy to są jakieś 

nowe osoby?  

1.1.240 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, z chwilą przekazania zadania, ogłosimy nabór na pracowników do 

domu seniora i do klubu seniora, ponieważ wnioskowaliśmy o dotację na 20 osób, 20 

uczestników, tak jak był uruchomiany dom. Nie mogliśmy wystąpić o mniejsze 

dofinansowanie, czyli na 20 osób i w domu seniora będą 2 osoby, a pół etatu powinno 

być w klubie seniora, ale to z chwilą po podjęciu przez państwa uchwały, ja już mam 

nawet ogłoszenia gotowe, ale bez uchwały, ja nic nie mogę zrobić, bo to póki co nie jest 

moje.  

1.1.241 Tomasz Baczyński (Radny)  

Ja rozumiem, ale czy tylko te ogłoszenia o pracę, to jest to, co musicie zrobić, czy są 

jeszcze jakieś inne rzeczy, które musicie dopełnić, żeby to działało tak przynajmniej na 

takim poziomie, jak działało wcześniej?  

1.1.242 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Panie Tomaszu, tam dziewczyny już były z mieszkania treningowego zrobiły porządek w 

domu seniora, byliśmy też na sali w Mścicach, zobaczyliśmy jak to wygląda. Także dom 

już jest wysprzątany i moglibyśmy faktycznie już rozpocząć działalność, no bo tutaj są 

dziewczyny zaangażowane, ale mówię muszę zrobić nabór pracowników bezwzględnie, 

bo na 20 uczestników muszę mieć 2 w domu seniora i będziemy gotowi z chwilą podjęcia 

przez państwa uchwały na pewno znajdziemy kogoś, bo jestem nawet w trakcie rozmów 

ze Szkołą Policealną Socjoterapii w Koszalinie, gdzie osoby kończą kierunki pod kątem 

osób starszych, pod kątem osób niepełnosprawnych, także na pewno osoby do pracy 

będę miał.  

1.1.243 Nieznany mówca 5  

Ja rozumiem, tylko chodzi mi jeszcze o to, bo przecież jest potrzebna cała logistyka, żeby 

to działało. Tam były dowozy tych osób. Czy to państwo macie zapewnione już wszystko 

dobrze dograne, dopięte?  

1.1.244 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Tak już tutaj nad tym myśleliśmy także myślę, że od razu ruszymy jak tylko będzie 

uchwała.  

1.1.245 Tomasz Baczyński (Radny)  

A czy nie ma takiego zagrożenia, że liczba tych osób, które korzystały z tego klubu i 

domu seniora, do tej pory nie będzie zmniejszona.  
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1.1.246 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Nie może być. 

1.1.247 Tomasz Baczyński (Radny)  

No nie może być, ale nie ma możliwości, stworzenia takiego zarządzenia? 

1.1.248 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Jak zarządzenia szanowni Państwo występując wniosek o dofinansowanie nie mogę 

wystąpić o dofinansowanie na 16 osób, jak Państwo żeście tworzyli placówkę dla 20. Nie, 

bo rozmawiałem z urzędem wojewódzkim i tak to musieliśmy zrobić. Także no tutaj 

pieniądze też idą za uczestnikiem za obecnością, więc myślę, że były już nawet spotkania 

z seniorami, także oni wiedzą, że my to będziemy prowadzić także no my sobie to 

pokonamy, tylko pod względem formalnym, pod względem prawnym musimy mieć to 

uregulowane, żeby podjąć jakiekolwiek dalsze działania. Dalsze decyzje.  

1.1.249 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, ja tylko chciałbym jednoznacznie jeszcze raz spytać, tak albo nie, czy ktoś już 

został zatrudniony, czy dopiero będzie nabór robiony.  

1.1.250 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Nie. Panie Przewodniczący, nikogo nie mogę zatrudnić, ponieważ ta placówka w tej 

chwili nie jest w strukturach GOPSu.  

1.1.251 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Jasne. Rozumiem, prosze państwa ja tutaj wiem, że oczekiwania uczestników zarówno 

domów pobytu dziennego jak i klubu seniora są takie, że zwłaszcza ten okres 

przedświąteczny, gdzie chciały prowadzić te zajęcia, nie mogły. Myślę, że tutaj tą uchwałę 

jest jako niezbędna, żebyśmy ją podjęli także. Czy ktoś jeszcze spytam, czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos? A Pan Jóźwiak, proszę. 

1.1.252 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Panie kierowniku, ja mam takie pytanie. Czy coś się zmieni w funkcjonowaniu tych 

ośrodków wsparcia, to jest tego dziennego domu pobytu i klubu senior plus po 

połączeniu z gminnym ośrodkiem pomocy społecznej. Czy poprawić się jakaś jakość? Czy 

ma pan jakąś wizję co do prowadzenia tych ośrodków, bo przecież głównie chodzi nam 

no o dobro tych osób starszych. No i jeszcze takie pytanie, czy ma pan, jakieś rozeznanie, 

jak jest w innych gminach? Czy to GOPSy prowadzą te ośrodki wsparcia czy 

stowarzyszenia, bo z tego, co mi wiadomo, to jednak takimi rzeczami zajmują się 

stowarzyszenia, bo GOPS ma wiele innych rzeczy. Dziękuję.  

1.1.253 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, no wizję prowadzenia domu seniora no oczywiście mam wizję 

oczywiście. W Domu seniora powinny być prowadzone różnego rodzaju zajęcia. Przede 

wszystkim zajęcia socjoterapeutyczne, zajęcia takie wspierające, częściowa rehabilitacja. 
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To jest dom osób starszych, uczestnicy domu seniora powinni się czuć dobrze w tym 

domu. My zrobimy wszystko tak, żeby tak to było tak to było zrobione. Mam wizję, jeśli 

chodzi o dom seniora, ponieważ jestem nawet po rozmowie z Politechniką Koszalińską, 

że nawet na zajęcia na wykłady będą przyjeżdżać, jak ustanie oczywiście sytuacja 

epidemiologiczna. Wykładowcy Politechniki Koszalińskiej, także żeby seniorzy mieli 

urozmaicone zajęcia nie tylko oczywiście to, co robili dotychczas. Planujemy też nawet 

jakieś wyjazdy, tak chyba nawet trzy, ale to w trakcie proszę państwa, no wszystko 

wyjdzie. Na pewno bym chciał, żeby ktoś z uczelni takie znane osoby z wiedzą z różnych 

dziedzin, żeby przyjeżdżały do domów seniora. Jeśli chodzi o drugie pytanie pana, Dom 

Seniora Złota Jesień w Szczecinku, proszę państwa był prowadzony przez fundację NOA. 

Tak jak pan tutaj Andrzej zaznaczył, ale z tego, co wiem, miasto Szczecinek utworzyło 

proszę państwa taką jednostkę centrum usług wspólnych, tak to się nazywa i miasto też 

zabrało przejęło o tak, mogę powiedzieć przejęło prowadzenie domu seniora, różnie to 

bywa na różnych gminach. Wiem, że Szczecinek długo miał dom seniora prowadzony 

przez fundację NOA i to też fajnie funkcjonowało. W tej chwili taki jest chyba trend, że 

miasto to zabrało i miasto to prowadzi.  

1.1.254 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję proszę, panie Imbiorowska.  

1.1.255 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Mam pytanie, czy ma pan orientację w naszej ościennych gminach, bo Szczecinek jest 

daleko, ale w naszych ościennych gminach, jak to w ogóle działa? Czy są takie instytucje, 

które właśnie zajmują się opieką tych starszych?  

1.1.256 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Znaczy ościenne, to na pewno mamy chyba najbliżej nas Sianów.  

1.1.257 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Czy w ościennych gminach takie też instytucje działają, jak u nas, chodzi o opiekę nad 

osobami starszymi? Czy my jesteśmy najbogatszą gminą w te instytucje, które mamy? 

1.1.258 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, powiem państwu tak. Od sierpnia jak jestem to myślę, że możecie się 

państwo poszczycić że taka gmina ma tyle zasobów, tak, bo ma dom dziennego pobytu, 

ma klub seniora, ma mieszkanie treningowe, ma no zasoby do prowadzenia pracy są 

oczywiście. I to jest zasób gminy, proszę państwa, to jest potężny zasób gminy na tą 

liczbę mieszkańców. I myślę, że ten dom seniora ja nie mam zastrzeżeń do prowadzenia 

domu seniora przez stowarzyszenie, no my będziemy chcieli, żeby ten dom syna, dalej 

był prowadzony tak jakby w sposób profesjonalny, w sposób taki że mieszkańcy, że 

uczestnicy będą do nas chętnie przychodzić. Mi na tym zależy proszę państwa. Ja jestem 

daleki od tego, żeby nie przychylić się tak, żeby utrudniać seniorom tam uczestnictwo, 

czy doprowadzić do rozwiązania placówki, nie bo to jest potężny proszę państwa zasób 

gminy. Dom dziennego pobytu proszę państwa to jest również aktywizacja osób 

starszych przed umieszczeniem ich w domu pomocy społecznej, gdzie się bronię rękoma 

i nogami. Dlatego placówka, że jest taka na terenie gminy, to naprawdę możecie być 
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państwo dumni, że coś takiego jest i ja chciałbym, żeby to było dalej prowadzone.  

1.1.259 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Dziękuję bardzo.  

1.1.260 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, ja jeszcze mam takie pytanie. Czy, jeżeli chodzi o nakłady, wsparcie 

prowadzenia tego, bo nie powiem w szczegółach, bo nie mam takiej szczegóły informacji, 

natomiast wiem, że uczestnicy tych domów, zarówno domu seniora jak i klubu skarżyli 

się na bardzo niskie, niską pomoc finansową w sensie, nawet jeżeli wykonują tam jakieś 

prace, prowadzą zajęcia, że nie mają muszą z własnych środków zakupować zarówno 

materiały na wykonanie tego i tak dalej, gdzie dla porównania podano mi, że np. Gmina 

Biesiekierz przeznacza czterokrotnie więcej jak np. gmina Będzino. I jak te relacje, jeżeli 

chodzi o to wsparcie finansowe, bo wiadomo, że każdy z tych uczestników coś tam 

dopłaca, natomiast, jakie jest możliwości te dofinansowania ze strony gminy w tym 

momencie? 

1.1.261 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Znaczy proszę Szanowni Państwo, gmina ma jak dobrze pamiętam 234 000 jest na 

działalność klubu i na działalność domu. To jest w tym dotacja no i w tym w obszarze 

tego budżetu proszę państwa, musimy się poruszać. Nie mamy więcej pieniędzy ja z 

zadań własnych nie będę chciał no, chyba, że Urząd Gminy mi jeszcze dofinansuje 

określone działania. No musimy się na razie proszę państwa zmieścić w tych środkach 

finansowych, jakie mamy.  

1.1.262 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja myślę, że Panie Rafale ja bym bardzo prosił, aby rozdział tych środków, bo one są, pan 

mówi o ogólnej kwocie, one mają określony cel przeznaczenia czy na wyposażenie, czy 

na inne rzeczy. Natomiast no prosiłbym, żeby to jednak skonsultować też z uczestnikami, 

którzy uczestniczą w zajęciach w tych domach, żeby oni też się wypowiedzieli na ten 

temat, na co im brakuje, na co by chcieli większe wsparcie, na co mniejsze. 

1.1.263 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, na pewno jak utworzymy, otworzymy placówki na pewno takie 

rozmowy z seniorami będą.  

1.1.264 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, proszę, czy ktoś jeszcze ma pytania? Jeśli nie ma, to przystępujemy do 

głosowania. No jesteśmy w sytuacji takiej, że musimy uchwałę tą podjąć, bo dobrze jakby 

to zaczęło funkcjonować, niemniej jednak prawdopodobnie dzisiejsze jakieś ogłoszenia 

ponownie zablokują, także będzie więcej czasu na organizację pracy. Tutaj decyzje 

rządowe mówię. Proszę państwa przystępujemy do głosowania pani Lucyna Parol. 

1.1.265 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 
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1.1.266 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję Krystyna Najdzion, mikrofon mikrofon.  

1.1.267 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za ze względu na seniorów. 

1.1.268 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję Andrzej Krawiec. 

1.1.269 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za 

1.1.270 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.271 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.272 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.273 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.274 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak.  

1.1.275 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

No jestem za, żeby to tak funkcjonowało jak poprzednio albo i lepiej.  

1.1.276 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Joanna Banaszczak. 

1.1.277 Joanna Banaszczak (Radna)  

Jestem za. 

1.1.278 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.279 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Jestem za. 

1.1.280 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.281 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.282 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Piotr Kołpacki. 
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1.1.283 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 

1.1.284 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.285 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.286 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc.  

1.1.287 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za.  

1.1.288 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem uchwały, stwierdzam, że uchwała została podjęta głosem 

14 radnych było za podjęciem uchwały, ale trzynastu, bo zginął nam gdzieś, nie ma łączy 

pan Adam Gołębiewski. Panie Adamie, czy się słyszymy. (...) 

1.1.289 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.290 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Czyli ponowie stwierdzam, że 14 radnych głosowało za podjęciem tejże uchwały. Kolejny 

projekt uchwały w sprawie utworzenia mieszkania chronionego wspieranego oraz 

określenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym 

wspieranym proszę pan Rafał Turlej, proszę nam przedstawić tą uchwałę. 

1.1.291 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, projekt uchwały po to skonstruowany, bo też z chwilą uruchomienia 

placówki już mamy wnioski o mieszkanie chronione. No musimy zgodnie z ustawą o 

pomocy społecznej musimy proszę państwa, naliczać odpłatność. Jest to ośrodek 

wsparcia, tak samo jak w domu dziennego pobytu seniorzy mają naliczoną odpłatność, 

tak samo będą uczestnicy mieli odpłatność naliczoną za pobyt w mieszkaniu 

treningowym. Dlatego taki projekt uchwały jest. Będą uczestnicy będą kierowani decyzją 

do mieszkania treningowego. No ja też się z tym nie godziłem, ale niestety przepisy 

ustawy o pomocy społecznej, jasno o tym mówią, że musi być odpłatność aczkolwiek 

poinformuję państwa, że w sejmie trwają prace nad zmianą ustawy o pomocy społecznej 

może być także lada moment pojawi się taki zapis, że uczestnicy będą zwolnieni z 

odpłatności za ośrodek wsparcia typu ŚDS i może też mieszkania treningowe, ale póki co 

nie ma tego zapisu. Stąd projekt uchwały. Dziękuję proszę, pani Imbiorowska.  

1.1.292 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Dziękuję bardzo, ja mam pytanie odnośnie tego mieszkania, kto będzie korzystał z tego 

mieszkania, chodzi mi o czy wszyscy mieszkańcy, czy tylko ŚDS, dlaczego zmienia się taką 

formę właśnie tego mieszkania i czy jest na to zgoda?  
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1.1.293 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Znaczy szanowni Państwo znaczy się zmienia, mieszkanie było finansowane w ramach 

projektu. Projekt się skończył. Gmina to teraz przejęła jest ciągłość projektu. No my 

musimy mieć unormowane, to jest też skład gminnego ośrodka pomocy społecznej. 

Dlatego projekt takiej uchwały. No mieszkanie treningowe będzie oczywiście skierowane 

do wszystkich niepełnosprawnych mieszkańców naszej gminy. Są specjalne druki tak, są 

już osoby pobierają i będą określone decyzje, będą też pracownicy będą informować o 

pobycie tak, bo jeżeli ruszymy z placówką, proszę państwa, to placówka będzie czynna 

od czternastej tak i mieszkańcy będą uczestnicy będą mieszkać do rana. Rano będą 

uczęszczać na ŚDS, czyli będzie funkcjonowała od poniedziałku do piątku do soboty 

rano. W sobotę rano będą się rozjeżdżać. Taka jest idea mieszkania treningowego i tak 

chcemy to zrobić.  

1.1.294 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Ale proszę powtórzyć nie słyszałam dla kogo, dla wszystkich mieszkańców, czy dla ŚDSu?  

1.1.295 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Nie Szanowni Państwo, osoby, które są w środowiskowym domu, no mogą się ubiegać o 

wsparcie, aczkolwiek no mają wsparcie w ŚDSie, ale no mogą składać takie wnioski. My 

będziemy też docierać do osób niepełnosprawnych, które faktycznie nawet może i nie 

uczęszczają z ŚDSu, żeby osoby niepełnosprawne inne też miały możliwość pozyskania 

wsparcia.  

1.1.296 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

A proszę mi powiedzieć, dlaczego nie działało to (...) 

1.1.297 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, ja państwo powiem tak, wogóle ten projekt to tak był. Myśmy ja nad 

tym siedziałem dosyć długo, bo musiałem napisać projekt w sprawie utworzenia 

mieszkania chronionego wspieranego, bo to różnie było w tym projekcie nazwane 

proszę państwa. I dlatego taki projekt jest z uchwały, ponieważ nie było wcześniej 

uchwały o utworzeniu placówki, więc ja chcę to wszystko wyprostować, żeby to miało, 

żeby to było przejrzysty tak. Musi być taka uchwała o utworzeniu placówki i koniec 

kropka.  

1.1.298 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Dobrze, a co było powodem, że nie działało znowu te 3 miesiące?  

1.1.299 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni państwo z tego tytułu, ponieważ my przygotowujemy się też do nowej 

dokumentacji. Już w tej chwili mam wszystką dokumentację zrobioną też uchwała musi 

być odnośnie odpłatności i z tego powodu mieszkanie było zamknięte. Myślę, że jeżeli 

nie nastąpią restrykcje, chociaż pan przewodniczący powiedział, że może być różnie, to ja 

bym chciał to już otworzyć w kwietniu, żeby to już działało, tak jak dom seniora działa. 
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1.1.300 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Czyli tak samo zadania własne gminy, mogę stwierdzić że to są zaniechania pana wójta?  

1.1.301 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Trudno mi to określić generalnie. Ja tą placówkę też przejmuje tak i chcemy mieć to 

uporządkowane.  

1.1.302 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Dobrze, a jakie środki miesięcznie przeznaczane są na funkcjonowanie tego mieszkania? 

1.1.303 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Wie Pani co po prostu wyleciało mi z głowy, mogę na następną sesję się przygotować? 

1.1.304 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Tak bardzo proszę. 

1.1.305 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Dobrze, dobrze, ja Pani odpowiem na pewno,  

1.1.306 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

A czy mamy jakieś podstawy prawne właśnie do zawieszenia tej działalności w ogóle, czy 

panu coś wiadomo o tych podstawach prawnych. Od Pana Wójta. 

1.1.307 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Znaczy no wójt jest tutaj tak samo dom dziennego pobytu. No mieszkanie treningowe 

proszę państwa no żeśmy zawiesili działalność, ponieważ różnie to proszę państwa, ja 

się orientowałem w różnych miastach. Różnie podchodzili do tego kierownicy jednostek, 

inni otwierali placówki, inni zawieszali. Myśmy postanowili nie otworzyć mieszkania 

treningowego, czekaliśmy na rozwój sytuacji, jeżeli faktycznie to się unormuje ja będę 

chciał to mieszkanie w kwietniu. Myślę, że będzie nam to dane otworzyć proszę Panią. 

1.1.308 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Dziękuję. 

1.1.309 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

To nie jest po to, proszę państwa, że jest mieszkanie treningowe i jest ono zamknięte, to 

nie jest moim celem.  

1.1.310 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

To jeszcze pana pragnę poinformować te pytania, które padły dzisiaj tutaj na sesji, będą 

skierowane na piśmie do pana i będziemy oczekiwali odpowiedzi na te pytania, także ja 

dziękuję bardzo.  

1.1.311 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę panie Banaszczak. Mikrofon proszę.  
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1.1.312 Joanna Banaszczak (Radna)  

Przepraszam nie wcisnęło się. Panie Rafale, mam takie pytanie jeszcze czy okres 

nieprowadzenia tego mieszkania, czyli od stycznia do marca, nie spowoduje 

konieczności zwrotu środków do wojewódzkiego urzędu pracy, który finansował projekt 

oraz przeznaczył środki na adaptację pomieszczeń. 

1.1.313 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Nie. 

1.1.314 Joanna Banaszczak (Radna)  

A skąd wiemy? 

1.1.315 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

To jest analogiczna sytuacja pod kątem domu seniora.  

1.1.316 Joanna Banaszczak (Radna)  

A dobrze dzięki. 

1.1.317 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

A ja mam pytanie takie ile osób jest zatrudnionych do prowadzenia tego domu i czy w 

okresie tego czasu, kiedy to mieszkanie nie funkcjonowało, czy mieli wypłacane środki. 

1.1.318 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Wynagrodzenia były proszę państwa, ponieważ pracownicy mieszkania treningowego są 

w pracy, nawet teraz są. Pracownicy mieszkania treningowego też dokonywali 

porządków w domu seniora, także cały czas są w gotowości. I ja mówię, ja będę chciał jak 

najbardziej, uruchomić placówkę jak najszybciej (...).  

1.1.319 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

No to takie pytanie czy ci pracownicy są pracownikami zewnętrznymi, czy też są 

zatrudnieni w gminnym ośrodku pomocy społecznej?  

1.1.320 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

W gminnym ośrodku pomocy społecznej, bo musimy mieć ciągłość projektu.  

1.1.321 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Są pracownikami GOPS i dostają dodatkowe wynagrodzenie za pracę, które nie 

wykonują na tą chwilę.  

1.1.322 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Znaczy wykonują panie przewodniczący, bo są mieszkaniu, tak opracowaliśmy mnóstwo 

dokumentów dla uczestników, wykonują tak, bo dziewczyny mówię zajęły się domem 

seniora i cały czas są. Placówka utworzymy po..  
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1.1.323 Adam Gołębiewski (Radny)  

Dom Seniora nie jest czynny. 

1.1.324 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Dom Seniora nie, ale przygotowały dziewczyny do otwarcia.  

1.1.325 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

No tak, ale wynagrodzenia otrzymują za prowadzenie mieszkania, w związku z tym, no 

praca ta jest niewykonywana, bo jest nieczynne, w związku z tym nie wiem, czy powinna 

otrzymywać wynagrodzenie, no ale to jest inna sprawa już. Proszę, czy ktoś jeszcze ma 

pytania? 

1.1.326 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jeśli można, panie przewodniczący. 

1.1.327 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę Pan Gołębiewski. 

1.1.328 Adam Gołębiewski (Radny)  

Ja mam pytanie jeszcze do pana odpowiedzi co pytała pani radna Eugenia Imbiorowska 

w sprawie tego mieszkania treningowego i pan powiedział, że jest potrzebna nowa 

dokumentacja i ten czas ogrom, w którym nie została ta nowa dokumentacja zrobiona, 

co było złego w starej dokumentacji, a nowej. Ile to czasu pochłania, czasu okresu?  

1.1.329 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, żeśmy dokumentację przygotowali tak jak być powinno nam 

mieszkaniu treningowym. Mieszkanie treningowe było realizowane w formie projektu. 

Myśmy to wszystko pozmieniali tak jak być to powinno. Ja byłem w mieszkaniu 

treningowym w Koszalinie i przystąpimy do otwarcia. Tak myślę, że w kwietniu już 

ruszymy.  

1.1.330 Adam Gołębiewski (Radny)  

(...) Nie odpowiedział pan na pytanie, ile czasu, jaki okres trwało, ta nowa dokumentacja, 

czy to był tydzień, 2 miesiąc, 3. 

1.1.331 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Znaczy do miesiąca proszę państwa, na pewno bo tam tworzyliśmy regulamin 

organizacyjny mieszkania treningowego, tworzyliśmy arkusze oceny uczestników. No to 

różne rzeczy, ja mogę państwu tą dokumentację nawet.. 

1.1.332 Adam Gołębiewski (Radny)  

Chodzi o czas, czy to miesiąc trwało czy dwa. 

1.1.333 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

No do 2 miesięcy tak. 
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1.1.334 Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo. 

1.1.335 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pani Lucyna Parol. 

1.1.336 Lucyna Parol (Radna)  

Właśnie ja chciałam jeszcze dodać tylko do tej decyzji, którą wydał wojewoda, gdzie 

nakazał natychmiastowe wykonanie, to znaczy wznowić działalność domu seniora i w 

ogóle cały program senior, środowiskowe domy samopomocy oraz warsztaty terapii 

zajęciowej, żeby rozpoczęły natychmiastową działalność. I w pouczeniu, że od niniejszej 

decyzji przysługuje stronie prawo wniesienia odwołania. Odwołanie wnosi się w terminie 

14 dni od dnia otrzymania decyzji do Ministra Rodziny i Polityki Społecznej za 

pośrednictwem Wojewody Zachodniopomorskiego, czyli to nie jest takie proste, że 

zamykamy sobie działalność tych instytucji i jest wszystko okej. Jeżeli tu wójt nie zgadzał 

się z decyzją pana wojewody, więc powinien się odwołać do Ministra Rodziny i Polityki 

Społecznej tak za pośrednictwem wojewody, że tych instytucji po prostu nie otworzył, a 

jeżeli no to jest program, jeżeli to było dofinansowane, więc ja nie wiem, czy to tak jak 

pan Rafał powiedział, że dzwoniłem do wojewody, nie będziemy ponosić z tego tytułu 

żadnych kosztów, czy to jest na piśmie, że nie będziemy ponosić żadnych kosztów, w 

związku z tym, że przez 3 miesiące nie działały te domy seniora nie działało to 

mieszkanie treningowe, więc i właśnie, bo to takie mówienie dzwoniłem nie ma, jeżeli 

jest coś napisane, to wiadomo wtedy, że tak otrzymałem, i że jest to pewne a widać, że w 

związku z tą decyzją wojewody i to pan wójt nie mógł sobie zaniechać, bo otrzymał 

polecenie wykonania. Jeżeli tego nie wykonał, no to powinien w tym momencie nie 

zgadzał się z tą decyzją, no to powinien w tym momencie takie odwołanie do Ministra 

Polityki Rodziny Polityki Społecznej napisać odwołanie, jeżeli tego nie dokonał, więc 

proszę powiedzieć, na jakiej podstawie będą zaniechane poniesienie kosztów, czy zwrotu 

jakichś tych dotacji na prowadzenie tych działań.  

1.1.337 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

To nie są proszę państwa zaniechane, bo mieszkanie treningowe nie jest w tej chwili 

finansowane z projekt, tylko z naszych zadań i to w tej chwili.. 

1.1.338 Lucyna Parol (Radna) 

Ale domy, domy, domy seniora.. 

1.1.339 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni pani dom seniora oczywiście my nie występujemy o finansowanie od stycznia 

do marca, bo nie możemy. Bo nie możemy.  

1.1.340 Lucyna Parol (Radna)  

Ja to rozumiem, ale powinien być czynny, jeżeli wojewoda wydał taką decyzję, że 

otworzyć natychmiast wykonać to polecenie? Wyraźnie jest napisane decyzja podlega 

natychmiastowemu wykonaniu.  
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1.1.341 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Różnie do tego podchodzą włodarze i kierownicy ościennych ośrodków i różnie w całej 

Polsce różnie podchodzą do tego.  

1.1.342 Lucyna Parol (Radna)  

No ja wiem no trudno się panu tłumaczyć za wójta, więc zwalniam pana z odpowiedzi.  

1.1.343 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

A wnioski wyciągnijmy sami, bo to jest oczywiste, jak to przedstawiła przewodnicząca 

komisji oświaty i spraw społecznych. Proszę kto jeszcze chciałby tu zabrać głos? Jeśli nie, 

przystępujemy do głosowania, kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w 

sprawie utworzenia mieszkania chronionego wspieranego oraz określenia zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym wspieranym. Proszę pani 

Lucyna Parol. 

1.1.344 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.345 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Krystyna Najdzion. 

1.1.346 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 

1.1.347 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuje Andrzej Krawiec. 

1.1.348 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za. 

1.1.349 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.350 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.351 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.352 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.353 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.354 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.355 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Joanna Banaszczak. 
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1.1.356 Joanna Banaszczak (Radna)  

Jestem za. 

1.1.357 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.358 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Jestem za.  

1.1.359 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.360 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.361 Nieznany mówca 55  

Adam Gołębiewski. 

1.1.362 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.363 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.364 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.365 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Piotr Kołpacki. 

1.1.366 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 

1.1.367 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.368 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.369 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 14 

radnych głosowało za podjęciem uchwały. I mamy kolejną uchwałę w sprawie wzoru 

wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. Proszę pan Rafał Turlej. 

1.1.370 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, zmieniają się zapisy w ustawie o dodatkach mieszkaniowych, gdzie 

jest od 1 lipca i do obowiązku rad gminy jest przyjęcie stosownej uchwały w sprawie 

opracowania wzoru deklaracji o dochodach i wniosku. Ja państwo panu Mateuszowi 

przesłałem deklaracje nową z ministerstwa ze strony ministerstwa raz jeszcze, bo tutaj 
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na komisji pani Barbara Grudzień mówiła, że w jednej z kartek nie było, czegoś 

brakowało. Pan Mateusz to ma. No i to po prostu musi być po prostu przyjęte przez 

państwa, ponieważ od 1 lipca zmieniają się zapisy. I taki wniosek o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego musi być przyjęty uchwałą rady gminy.  

1.1.371 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mamy to, otrzymaliśmy tutaj drogą elektroniczną uzupełnienie tego tekstu. Dotyczyło to 

właśnie tej deklaracji o dochodach i końcowy zapis, tam zgodnie z art. 7 to zostało 

zapewnione do końca już tak jak powinno być. Proszę, czy ktoś ma tu jakieś pytania? Jeśli 

nie ma, to przystępujemy do głosowania, kto z państwa radnych jest za podjęciem 

uchwały w sprawie wzoru o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 

dochodach gospodarstwa domowego. Głosujemy, proszę pani Lucyna Parol. 

1.1.372 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.373 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Krystyna Najdzion. 

1.1.374 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 

1.1.375 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec. 

1.1.376 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za. 

1.1.377 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.378 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.379 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.380 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za.  

1.1.381 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.382 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.383 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Joanna Banaszczak. 

1.1.384 Joanna Banaszczak (Radna)  

Za. 
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1.1.385 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.386 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Jestem za. 

1.1.387 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.388 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.389 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.390 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.391 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Piotr Kołpacki. 

1.1.392 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 

1.1.393 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.394 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.395 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Adam Gołębiewski. 

1.1.396 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.397 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

głosem 14 radnych. I ostatnia uchwała związana tutaj z gminnym ośrodkiem pomocy 

społecznej. Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Będzino na lata 2021-2025. Proszę pan Rafał Turlej.  

1.1.398 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, tak jak państwu wspominałem na komisji do obowiązku gminy 

należy przygotowanie gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych. 

Strategia pokazuje różne obszary gminy od pomocy społecznej, po osoby 

niepełnosprawne po turystykę, nawet oświatę, sytuację osób starszych. Strategia proszę 

państwa jest niezbędna do działalności ośrodka, ponieważ często też występując o 

dofinansowania, no niestety musimy przedłożyć taki dokument, że posiadamy 
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aczkolwiek w przypadku kontroli, czy z urzędu wojewódzkiego odnośnie świadczeń z 

pomocy społecznej urząd wojewódzki, jak i inspektorzy przyjeżdżają do ośrodków 

pomocy społecznej to pierwsze, co pytają czy jest aktualna strategia rozwiązywania 

problemów społecznych? I dlatego taki obowiązek na mnie ciąży, żeby przedstawić 

problemy, przedstawić oczywiście dokumenty z prawa polskiego, prawa unijnego, jakie 

są świadczenia, jaka jest komunikacja proszę państwa na terenie gminy, jaki jest 

transport, jaka jest gospodarka, jakie są zasoby, jeśli chodzi o turystykę, o edukację, o 

kulturę. Proszę państwa strategia ona i tak będzie aktualizowana, także jeżeli coś się 

zmieni, proszę państwa, to ja jestem zobowiązany taki projekt państwu przedłużyć, bo 

strategia musi być aktualizowana i dlatego proszę państwa o podjęcie uchwały, bo jest to 

niezbędne do dalszego funkcjonowania ośrodka. 

1.1.399 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję proszę, czy są pytania? Jeśli nie ma, no to było mówione też na komisji, w 

związku z tym bardzo proszę przystępujemy do głosowania, a przepraszam pan 

Baczyński się zgłosił. 

1.1.400 Tomasz Baczyński (Radny)  

Ja przepraszam ja nie mam pytania, tylko mam taką małą uwagę, wie Pan panie 

kierowniku, otóż w części drugiej, część diagnostyczna analityczna wykazuje pan, że 

liczba mieszkańców oscyluje na poziomie 8555 osób, ale już w następnym punkcie 

demografia pisze pan, że tych osób w naszej gminie 8659. W dniu dzisiejszym przy okazji 

uchwały numer chyba 4 dowiedzieliśmy się, że mieszkańców w naszej gminie jest 8340. 

To tylko taka uwaga.  

1.1.401 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo, ja państwu powiem, skąd to jest, już państwu odpowiem, ponieważ 

dane do strategii no widzicie państwo, to jest wszystko niespójne. Dane do strategii, 

pisząc strategię proszę państwa posiłkowałem się danymi z GUS-u i danymi z portalu 

Polska w liczbach i takie dane miałem i to zawarłem tak. Jeżeli przy kolejnej aktualizacji 

takie są dane, szanowni państwo statystyczne. No ja się też posiłkuje no i tak to ująłem. 

Widzicie państwo, nawet jest taka rozbieżność, no ale przy aktualizacji strategii, no to po 

prostu już to wyprostujemy, bo różne są dane. Urząd ma inne dane, polska w liczbach 

ma inne dane, a jeszcze inne dane są w GUSie tak.  

1.1.402 Tomasz Baczyński (Radny)  

Ja rozumiem, tylko proszę pana na 1 kartce są różne liczby, tutaj ma Pan liczba ludności 

8555, a tutaj ma Pan liczbę ludności gminy 8659. To jest kilka linijek dalej.  

1.1.403 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Mhm. No widzę, to proszę państwa, przy najbliższej..  

1.1.404 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja przepraszam, ja myślę że może wystąpimy do pana wójta z zapytaniem ilu 

mieszkańców liczy gmina, bo na tą chwilę nie wiemy.  
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1.1.405 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Przy najbliższej proszę państwa aktualizacji strategii to sprostuje. 

1.1.406 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie, to przystępujemy do 

głosowania, kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Będzino na lata 2021-2025. 

Proszę pani Lucyna Parol. 

1.1.407 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.408 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Pani Krystyna Najdzion. 

1.1.409 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 

1.1.410 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec. 

1.1.411 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za. 

1.1.412 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.413 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.414 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.415 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.416 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.417 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.418 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Joanna Banaszczak. 

1.1.419 Joanna Banaszczak (Radna)  

Jestem za. 

1.1.420 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 
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1.1.421 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Jestem za. 

1.1.422 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.423 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.424 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Adam Gołębiewski. 

1.1.425 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Jestem za. 

1.1.426 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.427 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.428 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Piotr Kołpacki. 

1.1.429 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 

1.1.430 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.431 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.432 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja tylko spytam, czy nie pominąłem pani Diany Kret?  

1.1.433 Diana Kret (Radna)  

Nie, również byłam za.  

1.1.434 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Ja jestem również za, stwierdzam że uchwała została podjęta 14 radnych 

głosowało za podjęciem tej uchwały. Proszę państwa, czy kontynujemy, czy robimy jakąś 

przerwę, bo.  

1.1.435 Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie)  

Szanowni Państwo jeszcze korzystając, że ja jestem przy głosie, a na pewno z państwem 

się już nie będę widział, to z tego miejsca chciałbym państwu złożyć zdrowych 

spokojnych świąt wielkanocnych, dużo zdrowia proszę państwa. No i żeby faktycznie nic 

nas nie dopadło, jakiś kolejne, żeby nikt z państwa nie chorował, byśmy się mogli 

usłyszeć na następnej sesji. Wesołych świąt państwu życzę.  
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1.1.436 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję bardzo (...) Proszę państwa, czy robimy przerwę, czy kontynuujemy. (...) Dobrze, 

to zmieniamy troszeczkę branże, przechodzimy ze spraw społecznych do zwierząt. Czy 

jest na łączach pani Agnieszka Kwiatkowska. 

1.1.437 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście dzień dobry, witam serdecznie.. 

1.1.438 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Witam Panią, no i prosimy o przedstawienie, zarekomendowania nam uchwały w 

sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz Zapobiegania 

Bezdomnych Zwierząt na terenie Gminy Będzino na rok 2020, proszę w miarę skrótowo, 

jako że szczegółowo omawialiśmy tą uchwałę na komisji.  

1.1.439 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście, Panie Przewodniczący, wysoka Rado, przedstawię państwu projekt opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Będzino na rok 2021. Ustawa o ochronie zwierząt artykuł 11a ustawy o ochronie 

zwierząt nakłada na wójta gminy sporządzenie projektu programu opieki nad 

zwierzętami i już przejdę do uzasadnienia, żeby państwu mieli podgląd. Sekundeczkę. I 

tak, program wymaga zaopiniowania poprzez Powiatowego Lekarza Weterynarii w 

Koszalinie, organizacją społeczne, których statutowym celem działania jest ochrona 

zwierząt działające na terenie gminy Będzino w obszarze swoim, które mają gminy 

Będzino, dzierżawców oraz zarządców obwodów łowieckich, działających na obszarze 

gminy. Po zaopiniowaniu projektu poprzez wyżej wymienione podmioty projekt tej 

uchwały, projekt programu opieki nad zwierzętami zostaje przedstawiony państwu, czyli 

Radzie Gminy w Będzinie celem uchwalenia. Na podstawie art. 11a Ustawy o Ochronie 

Przyrody Program Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz Zapobiegania 

Bezdomności Zwierząt jest uchwalany corocznie do dnia 31 marca. Kwoty zawarte w 

niniejszym projekcie, który za chwileczkę przedstawię, został ujęty w budżecie gminy na 

2021 rok. I już przejdę do programu. Sekundeczkę, tutaj program. I tak. Już państwu 

przedstawię. Przygotowanie projektu planu należy do wójta gminy, który najpóźniej do 

pierwszego tutaj w ramach jeszcze informacyjnych najpóźniej do 1 lutego przekazuje taki 

projekt w celu zaopiniowania podmiotom, które wymieniłam przed chwileczką, czyli 

lekarz weterynarii, dzierżawcy i stowarzyszenia organizacje, którym statutowym celem 

jest ochrona zwierząt. I my w dniu 19 stycznia 2021 roku przesłaliśmy uprawnionym 

podmiotom projekt programu opieki nad zwierzętami celem zaopiniowania i to właśnie 

był lekarz weterynarii, organizacje społeczne, dzierżawcy lub zarządcy obwodów 

łowieckich, działający na obszarze gminy czyli np do 5 kół łowieckich, które są, jakby pod 

naszym obszarem, w naszym działaniu. Zgodnie z ustawą instytucje te mają 21 dni na 

przesłanie swoich uwag o projekcie programu. Jeżeli tego nie uczynią, oznacza to, że 

zgadzają się z zapisami projektu programu, czyli uznajemy to jako zgodę milczącą. 

Wpłynęły w przedmiotowym czasie w ciągu 21 dni od otrzymania, kiedy były 19 stycznia 

wysłane projekt decyzji, projekt uchwały wpłynęły 2 pozytywne opinie była to opinia ze 

schroniska Reks Kołobrzegu oraz Inspekcji Weterynaryjnej w Koszalinie. Pozostałe 

podmioty nie wyraziły opinii w ustawowym terminie, co zgodnie z ustawą zaakceptowali 

projekt na zasadzie zgody milczącej. Konsultacje społeczne zostały przeprowadzone 
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również dla mieszkańców oraz innych instytucji. I to było tak. Mieszkańcy zostali 

poinformowali zarządzeniem Wójta Gminy Będzino nr 184/2021 z dnia 19 stycznia 2021 

roku w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały dotyczącej 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Będzino i w tym czasie konsultacje przeprowadzone były w 

terminie od 19 stycznia do 10 lutego i w tym czasie nie wpłynęły żadne opinie, jak 

również żadne uwagi do przedmiotowego projektu uchwały. Konsultacje polegały te 

również na udostępnianiu mieszkańcom całej treści projektu uchwały, czyli w zakładce 

konsultacje społeczne projekt został umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej w 

zakładce Konsultacje społeczne i tam mieszkańcy mieli wgląd, jak również 

stowarzyszenia i inne podmioty. Cały program był do przeanalizowania, jak również była 

możliwość obejrzenia, czy zapoznania się z wersją papierową projektu uchwały w pokoju 

nr 1 tam, gdzie ja przebywam w dziale ochrony środowiska, o wcześniejszym 

umówionym telefonicznym terminie ze względu na trwający, panującą sytuację i reżim z 

tego względu. W wyznaczonym terminie nie wpłynęła żadna propozycja zmian w 

projekcie. Na tą okoliczność została przeprowadzona został sporządzony protokół z 

przeprowadzonych konsultacji i został on również zamieszczony w zakładce konsultacje 

społeczne, w ostatnim punkcie pod programami, uchwałą, formularzem do składania 

opinii oraz uwag do wniosku, i wynik właśnie konsultacji został ogłoszony w Biuletynie 

Informacji, a także wywieszony na tablicy ogłoszeń gminy Będzino. I tak pokrótce 

powiem państwu. Celem programu jest oczywiście zmniejszenie populacji bezdomnych 

zwierząt, zwiększenie liczby adopcji zwierząt bezdomnych, sprawowanie opieki nad 

wolno żyjącymi kotami, poprawę warunków życia kotów wolno żyjących, edukacja 

mieszkańców gminy Będzino w zakresie humanitarnego traktowania zwierząt, 

różnorakie przeprowadzanie akcji promujących, czy też tym pouczających dzieci, 

młodzież, jak również też dorosłych o humanitarnym traktowaniu zwierząt, 

przygotowanie, propagowanie ograniczenia i kontroli rozrodczości zwierząt domowych, 

w szczególności psów i kotów, czyli po prostu odwołanie propagowanie też akcji 

obligatoryjnej, czyli obowiązkowej sterylizacji, bądź kastracji zwierząt w celu no 

mniejszego rozmnażania się zwierząt, tak na terenie gminy Będzino. Zadaniami w 

ramach programu to też właśnie, tak jak tutaj wymieniłam jest opieka nad wolno 

żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie. Nie jest to dokarmianie cykliczne tylko w czasie, 

kiedy warunki atmosferyczne są niekorzystne, występują niekorzystne warunki 

atmosferyczne, czyli większe tak wzmożone mrozy, czy też upały. Obligatoryjna 

sterylizacja albo kastracja zwierząt w schronisku. To też jest zadanie w ramach programu 

i też takie zadanie jest realizowane w schronisku, z którym mamy podpisaną umowę, jest 

to schronisko Reks z Kołobrzegu. Każde zwierzę, które trafi do schroniska, po czasie 

kwarantanny 14 dniowych, po 14 dniowym dniu okresie kwarantanny każde zwierzę 

zostaje wysterylizowane bądź wykastrowane w zależności, czy to jest samiczka czy 

samiec. Poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, usypianie ślepych miotów, 

wskazanie indywidualne gospodarstwa w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich. I tutaj jest właśnie w tym punkcie jest to miejsce, gdzie właśnie w ramach 

zdarzenia losowego, pożaru bądź powodzi bądź zabłąkania się zwierząt gospodarskich, 

takie zwierzątka trafiają do lokalizacji na terenie gminy Będzino. Zakresem 

podmiotowym jest realizacja działań w zakresie opieki nad zwierzętami bezdomnymi, 

przeciwdziałania bezdomności zwierząt odbywa się przy wzajemnej współpracy gminy 
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oraz jednostek organizacyjnych, schroniska dla zwierząt na podstawie i na warunkach 

określonych w umowie zawartej z gminą, innych podmiotów w tym organizacjach 

społecznych, fundacji oraz stowarzyszeń. I oczywiście też policj. I tak, już państwu 

powiem. Może przejdziemy do finansowania zadania naszego programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi. I już sekundeczkę już zaraz mhm mhm. Tak plan 

wydatkowania środków w budżecie gminy Będzino w bieżącym 2021 roku na realizację 

założeń programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Będzino przeznaczono kwotę 55 000 brutto. I oczywiście 

gmina Będzino, jako jednostka realizująca zadanie zobowiązuje się do legalnego 

wykorzystania środków z budżetu na rzecz podmiotów, które posiadają wymagane 

zezwolenia, oraz zapewnienie standardu usług dotyczących opieki nad zwierzętami. I tak 

zakłada się wydatkowanie środków w następujący sposób. Kwota 5000 jest to opłata 

roczna jednorazowa, to jest kwota 5000 brutto, opłata roczna jednorazowa z tytułu 

zapewnienia miejsca w obiektach schroniska stowarzyszenia, wspierania i rozwoju 

schroniska dla zwierząt Reks i ta kwota jest przeznaczona dla miasta Kołobrzeg, gminy 

miasta Kołobrzeg. Tak to wygląda ustawowo i zgodnie z umową. Opłata ustalona przez 

właściciela schroniska, a właścicielem schroniska jest gmina miasto Kołobrzeg i te 5000 

właśnie wędruje do gminy miasta Kołobrzeg. Kwota 500 zł netto plus podatek VAT wg 

obowiązującej stawki płatna po dostarczeniu psa do schroniska jednorazowo, do 

schroniska Reks w Kołobrzegu, który został wyłoniony drogą zapytaniem ofertowym, 

jako podmiot realizujący zadanie zapewnienia opieki w schronisku - 10 zł netto plus 

podatek VAT 23% za każdy dzień pobytu psa w schronisku i to jest liczone od 

następnego dnia po dniu przyjęcia, od dnia przyjęcia po dniu i od następnego dnia po 

dniu przyjęcia do dnia opuszczenia schroniska. I opłata ta jest związana z pobytem i 

kosztami utrzymania psa w schronisku. I ta opłata niestety nie ustaje po wygaśnięciu lub 

zerwaniu umowy przez jedną ze stron tak długo, jak pies pozostaje w schronisku i za 

chwilę państwu przedstawię, ile tych piesków na tę chwilę mamy w schronisku i z jakich 

lat. Kwota 2000 brutto została przeznaczona na koszty leczenia zwierząt i 

przeprowadzanie zabiegów sterylizacji, bądź kastracji zwierzątek z terenu gminy 

Będzino. Kwota 350 zł brutto ta kwota się nie zmieniła w ubiegłym roku z 2020 roku za 

usługę odłowienia i dostarczania 1 osobnika psa do schroniska. I też tutaj jest 

podpisaliśmy umowę ze Stowarzyszeniem Miłośników Psów Haski w Dobrzycy i kwota 

jest uzależniona od ilości złapanych psów tak, czyli jednorazowo ile jest piesków 

wyłapanych to niestety, ale będą dwa wyłapane w 1 czasie, czy w 1 miejscowości i to 

będzie to kwota już 700 zł. Kwota 500 zł netto miesięcznie jest to kwota podwyższona, 

porównując do ubiegłego roku, w ubiegłym roku 2020 roku była to kwota 432 zł 

natomiast teraz jest 500 zł netto co daje 540 zł brutto za usługę gotowości 

weterynaryjnej prowadzoną przez prywatną praktykę weterynaryjną, przychodni 

weterynaryjnej w Koszalinie, pan Błażej Orczyński. I to jest niestety, ale ryczałt 

miesięczny, czyli co miesiąc musimy kwotę tą 540 zł wnieść jako usługę gotowości 

weterynaryjnej. Dodatkowo do tego oczywiście są faktury wystawione przez przychodnię 

weterynaryjną, zgodnie z usługami, zgodnie z cennikiem, który jest dołączony do umowy 

między gminą, a prywatną, a przychodnią weterynaryjną w Koszalinie Panem Błażejem 

Orczyńskim, gdzie jest cennik za usługi właśnie, jeżeli są zdarzenia drogowe z udziałem 

zwierząt, czy po prostu jakieś dalsze leczenie badanie, czasami też dzikich zwierząt 

saren, przeprowadzanie eutanazji, bo po prostu lekarz weterynarii stwierdzi, że zwierzę 
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nie nadaje się do dalszego leczenia. Czy jest tak ranne, że po prostu trzeba ocalić, go 

jakby od bólu tak, czy jest przeprowadzona eutanazja. I co my tutaj jeszcze mamy. Tak 

kwota 350 zł netto za odbiór padłego zwierzęcia, mamy podpisaną umowę ze Strugą z 

Karlina i też ten podmiot podwyższył swoją kwotę w tym roku. Jest to kwota 350 zł netto, 

a jest to kwota 378 zł brutto, czyli też nieco wyższa. Kwota 500 zł jest to zabezpieczenie 

na zakup karmy dla kotów wolno żyjących i usługi weterynaryjne, tak jak powiedziałam z 

udziałem rannych zwierząt, kwota uwarunkowana jest od ilości zdarzeń. I teraz tak 

jeszcze państwu jakby przedstawię informacje, że za zadanie, jeżeli państwo mieli 

porównanie też, że zabezpieczenie tej kwoty, jest w kwocie w budżecie 55 000. 

Natomiast jaka kwota została poniesiona w 2020 roku, zrobiłam takie krótkie 

zestawienie, już państwo tego nie będą widzieli, bo tutaj mam na osobnej karteczce i tak 

Schronisko Reks w Kołobrzegu to kwota 23 000, niecałe 23 000 ale już będę zaokrąglała. 

Lekarz weterynarii, usługi weterynaryjne łącznie z ryczałtem poniesionym miesięcznym, 

czyli 12 miesięcy, jest to kwota około 13 000. Odławianie bezdomnych zwierząt jest to 

kwota 2642 i 28 gr, utylizacja padłych zwierząt 3 300 i jakby cały koszt zadania wyniósł 

45 000, ale to była kwota przeliczona do 31 grudnia. Natomiast, jak wspominałam na 

komisjach kwota została troszeczkę jakby podwyższona ze względu na to, że fakturki 

wpłynęły w styczniu za realizację zleceń na sterylizację kotów z terenu gminy Będzino, co 

też daje łączną sumę i pulę do kosztów na całe zadanie za 2020 rok i to była kwota 

50 000 bez tam groszy, złotówek. I tak jeszcze powiem, że zostało w ramach realizacji 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi w 2020 roku zostało wysterylizowanych 

12 kotów wolno żyjących, przy dofinansowaniu gminy 100%, natomiast 2 koty wolno 

żyjące zostały wysterylizowane przy dofinansowaniu gminy 50%, 1 kot został 

wykastrowany. Na dzień 22 marca w schronisku przebywają 4 osobniki piesków w 

Schronisku Reks w Kołobrzegu, z czego 1 pozostał z 2018 roku, 1 jest z 2019, kolejny czyli 

trzeci jest z 2020 i 1 został odłowiony już w styczniu 2021 roku. Oczywiście tych 

zwierzątek było wiele wiele więcej, suma tylko tych piesków przebywających w 

schronisku zmieniła się, zmniejszyła ze względu na przeprowadzone adopcje, 

odnalezienie właścicieli zwierząt, bądź niestety też śmiertelność zwierzątek w schronisku, 

czyli mamy 4 pieski na tą chwilę, no i musimy opłacać za każdego pieska 10 zł netto za 

każdy dzień przebywania 1 osobnika psa w schronisku. No i myślę, że to wszystko 

przedstawiłam. Oczywiście, jak ktoś będzie miał z państwa pytań radnych. Proszę o 

pytania i z mojej strony to wszystko proszę o podjęcie uchwały przedmiotowej, dziękuję.  

1.1.440 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę, zdjąć tekst. 

1.1.441 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Tak tak, oczywiście. 

1.1.442 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę, czy ktoś z państwa radnych ma pytania do tej uchwały pan Bryliński proszę.  

1.1.443 Sławomir Bryliński (Radny)  

Dziękuję, Panie Przewodniczący, ja mam 2 pytania do Pani Agnieszki. Pani Agnieszko 

pierwsze pytanie czy pan bądź pani lekarz weterynarii, to jest świadczy usługę 24 godzin 

na dobę, przykładowo po godzinie 15:30, jeżeli jest ranne zwierzę i musi interweniować, 
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czy też umowa ta obowiązuje?  

1.1.444 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Już odpowiadam tak na pytanie Pana Radnego. Oczywiście zgodnie z umową jest zapis w 

umowie, że lekarz weterynarii prowadzi całodobowy dyżur, związany właśnie ze 

zdarzeniami drogowymi i powinien odebrać telefon i powinien interweniować. Czy tak 

robi, różnie to może być. Sytuacje były różne, czasami gdzieś tam jest brak zasięgu. 

Lekarz weterynarii może tłumaczy, ale myślę, że gdzieś tam i naprawdę tych interwencji 

jest sporo, uwzględniając faktury, które zostają wystawione i zgłoszenia od policji, które 

mam sporządzone notatki na każdą okoliczność, mam sporządzoną notatkę służbową, 

gdzie po prostu trzeba jakby potwierdzić to zdarzenie tak, żeby nie było, że gdzieś tam 

jest wystawiona faktura, a tego zdarzenia nie było. Właściwie było, jest dokumentacja 

fotograficzna, jest zgłoszenie od czy też stowarzyszenia haski, bo też mieszkańcy 

zgłaszają bądź od policji. Dziękuję.  

1.1.445 Sławomir Bryliński (Radny)  

Dobrze, a drugie to nie pytanie, a bardziej prośba. 

1.1.446 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Tak? 

1.1.447 Sławomir Bryliński (Radny)  

W związku z tym, że no z przyczyn epidemiologicznych ten urząd nasz w tej chwili jest 

zamknięty mam taką prośbę, jakby pani mogła bo tu mamy wykaz numerów telefonu, 

ale mam prośbę, że jakby pani mogła numer służbowy podać, żeby kontaktować się z 

panią jak mieszkania, któryś nagle zauważy, padłe zwierzę wtedy. Ja sam miałem taką 

sytuację, że do mnie dzwonili i no niestety na ten numer stacjonarny do gminy nie 

dodzwonimy się, bo urząd zamknięty, i żeby po prostu był kontakt z jakimś 

pracownikiem, żeby można było przekazać taką informację, że jednak to padłe zwierzę 

leży.  

1.1.448 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście jak najbardziej, jeżeli państwo mają karteczki, ja mogę też przesłać 

informację, ale mogę też podać numer telefonu służbowego, jest to 668.  

1.1.449 Sławomir Bryliński (Radny)  

Tak.  

1.1.450 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

018 155. I to jest mój numer służbowy, na który proszę właśnie zgłaszać, bo też dobrze, 

że tutaj Pan Radny zaznaczył i też z taką prośbą wystąpił o ten numer kontaktowy ze 

względu na właśnie potwierdzenie tych zdarzeń. Często te zdarzenia mają miejsca w 

pasach drogowych, bądź też padłe zwierzęta są w pasach drogowych dróg powiatowych, 

dróg wojewódzkich, gdzie obowiązkiem uprzątnięcia padłego zwierzaka, jest zarządca 

drogi. I tutaj też, żeby z naszego budżetu omyłkowo gdzieś nie poszły fundusze, bo ktoś 

zgłosi do podmiotu, z którym mamy podpisaną umowę, czyli Struga Karlino i to po 

prostu no podmiot przyjedzie tak i odbierze, o właśnie dzwoni służbowy telefon, ale na 

pewno oddzwonię, bo nie mogę teraz odebrać bo z państwem tutaj rozmawiam i tak to 
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wygląda właśnie, żeby zweryfikować, czyli weryfikuje bardzo proszę o telefony, tak, 

bardzo dziękuję.  

1.1.451 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, proszę czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos, pani Banaszczak proszę.  

1.1.452 Joanna Banaszczak (Radna)  

Pani Agnieszko ja mam takie pytanie, czy ja to dobrze rozumiem, odnośnie 

wydatkowania środków kwota 5000. To jest taka opłata jednorazowa bez znaczenia, czy 

jest pies, czy nie ma psa w schronisku? Tak? 

1.1.453 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Tak tak. 

1.1.454 Joanna Banaszczak (Radna)  

Dobrze. Później 500 zł to jest też taka jednorazowa w chwili, kiedy przekazujemy psa do 

schroniska. 

1.1.455 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście dokładnie. 

1.1.456 Joanna Banaszczak (Radna)  

Dobrze i później 10 zł codziennie, znaczy za dany dzień pobytu psa w schronisku. Tak? 

1.1.457 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Tak tak zgadza się. 

1.1.458 Joanna Banaszczak (Radna)  

Okej. Dobra dziękuję bardzo. 

1.1.459 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Dziękuję.  

1.1.460 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę kto jeszcze chciałby zadać pytanie? Jeśli nie ma, to przystępujemy do 

głosowania. Kto jeszcze, a pan Baczyński przepraszam.  

1.1.461 Tomasz Baczyński (Radny)  

Dziękuję bardzo, pani Agnieszko ja mam takie pytanie bo powiedziała, pani że za padłe 

zwierzęta w pasie drogowym odpowiada zarządca. A co się dzieje w momencie, gdy np. 

takie zwierzę ulegnie wypadkowi, odejdzie kilka metrów i padnie parę metrów za tym 

pasem drogowym na czyimś prywatnym terenie. Jak to się dzieje? Jak wtedy się 

zachowujemy?  

1.1.462 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Wtedy obowiązkiem własnym gminy jest realizacja naszego zadania programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi i wtedy interweniujemy my, czyli jest to nasze zadanie 

gminy.  



48 
Transkrypcja z XXXIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 25.03.2021 r. 

 

1.1.463 Tomasz Baczyński (Radny)  

Rozumiem, dziękuję. 

1.1.464 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Dziękuję. 

1.1.465 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę, czy jeszcze pytania. Jeśli nie ma, przystępujemy do głosowania. W sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Będzino na rok 2021. Proszę pani Lucyna Parol. 

1.1.466 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.467 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Pani Krystyna Najdzion. 

1.1.468 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 

1.1.469 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec. 

1.1.470 Andrzej Krawiec (Radny)  

Jestem za. 

1.1.471 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.472 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.473 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Joanna Banaszczak. 

1.1.474 Joanna Banaszczak (Radna)  

Jestem za. 

1.1.475 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.476 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Jestem za. 

1.1.477 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Piotr Kołpacki. 

1.1.478 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 
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1.1.479 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.480 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.481 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.482 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.483 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.484 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.485 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.486 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.487 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Adam Gołębiewski. 

1.1.488 Adam Gołębiewski (Radny)  

Za. 

1.1.489 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.490 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za.  

1.1.491 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały, stwierdzam że 14 radnych głosowało za 

podjęciem uchwały, uchwała została przyjęta. Kolejny projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia, przepraszam uchwała w sprawie Programu Usuwania Wyrobów Zawierających 

Azbest dla Gminy Będzino na lata 2012-2032. Proszę pani Agnieszka Kwiatkowska, 

proszę o przedstawienie.  

1.1.492 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście już przedstawiam. Panie Przewodniczący, wysoka Rado, przedstawię państwu 

projekt uchwały w sprawie zmiany programu usuwania wyrobów zawierających azbest 

dla gminy Będzino na lata 2012-2032. I tutaj uzasadnieniem, oczywiście podstawy 

prawnej nie będe tutaj państwu przedstawiała, państwo to też widzą. Jest oczywiście, jest 

opracowany projekt uchwały został opracowane na podstawie ustawy prawo ochrony 

środowiska. Jak również u.s.g. i załącznikami zmianą tutaj w treści załącznika do 
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programu usuwania wyrobów zawierających azbest na terenie gminy Będzino na lata 

2012-2032 jest coroczna zmiana w zestawieniu adresowym. Już państwu powiem, na 

czym ona polega. Przejdę do uzasadnienia, żeby państwo też mieli podgląd. Uchwała w 

sprawie zmiany programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla gminy Będzino 

na lata 2012-2032 polega właśnie na zmianie załącznika nr 1 do niniejszego programu 

zestawienie wyrobów zawierających azbest 2012 roku i co roku bądź w ramach potrzeby, 

dokonujemy aktualizacji zestawienia wyrobów, zawierających azbest na terenie gminy 

Będzino, wobec czego został zmieniony też teraz w tej chwili został zmieniony załącznik 

nr 1 do programu usuwania wyrobów zawierających azbest na terenie gminy Będzino i 

jakby powodem aktualizacji zestawienia wyrobów zawierających azbest jest aplikowanie 

o ośrodki do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Szczecinie, oddział w Koszalinie i tam po prostu musimy zmienić, bądź zmienić, bądź 

dodać pozycję do zestawienia adresowego pozycji, których jeszcze nie mamy do 

programu usuwania wyrobów zawierających azbest na terenie gminy Będzino. W 2021 

roku mam nadzieję, że zostaną uruchomione środki przez wojewódzki fundusz ochrony 

środowiska, cały czas to śledzę codziennie otwieram stronę, z myślą, że zostaną 

uruchomione takie środki. Z chwilą uruchomienia środków na pewno będziemy 

aplikować o takie środki i też w urzędzie gminy będę aplikowała o te środki ja, bo jestem 

samodzielnym stanowiskiem także mam wszystko pod opieką. I tak, na komisji pan 

przewodniczący słusznie bardzo dziękuję za uwagę, podał mi tutaj informacje, gdzie w 

których pozycjach można zmienić i za sekundkę już szukam to mam nadzieję, że się 

zmieniło, bo miałam kilka tych plików i gdzieś tam się pomieszało, ale, ale pozycja to była 

38 i tam była pan przewodniczący wskazał na komisji, że to była plebania jako kościół i 

tam po prostu nie ma wyrobów zawierających azbest. I to jest słuszna uwaga bardzo 

bardzo serdecznie za tą uwagę dziękuję panu przewodniczącemu. Oczywiście została 

usunięta ta pozycja, jak również też pan przewodniczący słusznie zauważył w pozycji 72 i 

73 były to pozycje też z ulicy koszalińskiej, gdzie tak naprawdę to były budynki 

gospodarcze, ale to były jakby zdublowane pozycje, które łączyły się do pozycji 65, jako 

garaże przy blokach zabudowań gospodarczych i tu też działki. I ja tą po prostu sumę 

pomniejszyłam jakby na terenie w miejscowości Mścice pomniejszyłam ilość o te 50 m z 

plebanii z pozycji 38, jak również do usuniętych, bo tam były te pozycje z ulic 

koszalińskich, poz. 72, ale już teraz nie aktualna tylko poprzednia wersja co państwo 

mają 72 i 73 tam było 65 m i 20 jak się nie mylę i tą pozycji po prostu dodałam do 

usuniętej pozycji jako do garaży.  

1.1.493 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Jeszcze pozostała pozycja 67, to jest budynek..  

1.1.494 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Aha czyli tą pozycję 67 też dodam, bo też to jest razem łącznie do pozycji 65 tak panie 

Przewodniczący? 

1.1.495 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tak. 

1.1.496 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Tak dobrze, czyli poz. 64, ja oczywiście to za chwileczkę za sekundkę zmienie i po prostu 
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Mateusz to jakby już to będzie udostępniane, to jak najbardziej już to będzie 

poprawione. I z mojej strony to wszystko. Dziękuję bardzo.  

1.1.497 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę, czy ktoś z państwa radnych ma pytania?  

1.1.498 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja tutaj chciałbym jeszcze tylko nadmienić tak dotyczy to mieszkańców głównie, że 

problem ewentualnej refundacji kosztów organizacji, czyli zdjęcia musimy wiedzieć, że 

obowiązuje do 2032 roku, a czy będą środki do końca, to nie wiadomo, także jeśli ktoś 

ma taką potrzebę zmiany tego pokrycia dachowego, to powinien to wykonać jak 

najwcześniej, bo różnie może być z finansami. Czy ma ktoś jeszcze pytania? Jeśli nie ma 

to przystępujemy do głosowania, (...) Pan Baczyński proszę.  

1.1.499 Tomasz Baczyński (Radny)  

Dziękuję bardzo, pani Agnieszko, ja mam takie pytanie odnośnie tego zestawienia, bo 

troszeczkę go nie rozumiem zestawienia adresowe azbest 2021, czy mogłaby nam pani 

wyświetlić tą tabelkę i np. najechać na Kazimierz Pomorski, bo to jest taka niewielka 

tabelka to na tej podstawie chciałem rozwiać swoje wątpliwości. (...) Mamy tak w 

miejscowości adres, następnie mamy ile tego azbestu jest na budynkach mieszkalnych. 

Mamy sumę 670. Kolejna tabela to jest budynek mieszkalny mamy 1200 sumę, no i 

razem daje to nam do 1870 m. Tyle mamy wykazane, że azbestu jest w miejscowości 

Kazimierz, ale jest kolejna tabela uwagi i niektóre prawda te okienka są podświetlone na 

czerwono, usunięto 40, czyli co mam rozumieć, że wcześniej było przy tej pozycji tj. 

Kazimierz 14/2 40 m budynek gospodarczy ogółem 40 m i pani na czerwono napisała 

usunięto 40, czyli wcześniej było tam 80, czy tam już jest 0 tego azbestu. 

1.1.500 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Już panie Tomaszu, Pan Radny Tomaszu tłumaczę. Na czerwono oczywiście zaznaczyłam 

to takie pozycje, czyli w zestawieniu adresowe ze względu na to, że w tej pozycji 

Kazimierz Pomorski 14/2 jest tylko budynek gospodarczy, jest to 40 m ogółem jest to 

40 m i usuniętych zostało 100% z tej pozycjy, czyli 40 m i w ramach tak mojej jakby 

informacji dla państwa zostało usuniętych z tej lokalizacji 100%, czyli 40 m². Jak również 

pozycja np 10 i 11 też tutaj po 120 zostało usuniętych. Natomiast tak ale dokładnie tutaj 

np. 10 jest to Kazimierz Pomorski 5/2 na budynku mieszkalnym było 100 m², natomiast 

na budynku gospodarczym 20 m² co dało łącznie 120 m i to zostało z budynku 

mieszkalnego gospodarczego usunięte.  

1.1.501 Tomasz Baczyński (Radny)  

Ja rozumiem, ale nie ładniej, nie bardziej byłoby to przejrzyste, gdyby np. w pozycjach, 

które już azbentu nie mają w tych adresach nie wykazywać tego azbestu, tylko w 

uwagach napisać, że usunięto, żeby wykazać autentyczną sumę z tego okresu, jaki jest w 

tej chwili bo ja porównywałem sobie to z tabelką z zeszłego roku. W sumie to jest bardzo 

podobne, w wielu przypadkach takie same liczby są.  

1.1.502 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście, bo nie mogą się zmienić. Tak mieszkańcy tak jak tutaj mówiłam, pan 

przewodniczący też tutaj słuszną uwagę wniósł o tych 50 m z miejscowości z Mścice z 
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plebanii, gdzie ją usunęłam od całego, jakby wielkości łącznej sumy azbestu do utylizacji. 

Natomiast tutaj niestety słuszna uwaga Panie Tomku, natomiast nie możemy tego 

usunąć, jest to zestawienie adresowe, jest to załącznik do programu usuwania azbestu i 

tutaj wojewódzki fundusz ochrony środowiska absolutnie by na to nie nie wyraziłby 

zgodę, bo zostałoby to jakby usunięte, a to musi być, bo oni też mają sprawozdania i oni 

wtedy aktualizację np. ściągają od nas te zestawienia adresowe, uchwały i sobie 

sprawdzają, tak że tutaj zostało usunięte z tej lokalizacji 40 m2, także niestety, ale na 

pewno tego nie będę mogła usunąć. Dziękuję.  

1.1.503 Tomasz Baczyński (Radny)  

Rozumiem, a czy nie byłoby możliwe dodatki takiej kolejnej tabelki, gdzie 

przedstawiałoby to faktyczny stan... (...) 

1.1.504 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Myślę że jest to zbędne, to jest moja opinia dziękuję.  

1.1.505 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Panie Tomku ja rozumuje, że (...) tutaj to musi być, jako, że jest to cała inwentaryzacja 

azbestu. 

1.1.506 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście dokładnie. 

1.1.507 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Rubryka ta ostatnia pokazuje nam, co zostało usunięte, natomiast ta ostatnia rubryka 

pokazuje nam, że w dalszym ciągu to jest i teraz to jest kwestia tylko ujęcia tego, że było 

40 jest zdjęte 40, czyli tam jest 0, a natomiast przez cały okres trwania programu te 

wszystkie liczby muszą być zachowane, jako inwentaryzacja.  

1.1.508 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście dokładnie, tak jak pan przewodniczący mówi. 

1.1.509 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tak. Proszę pan Jóźwiak chciał zabrać głos.  

1.1.510 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Korzystając z tego, że jest pani Agnieszka, ja mam takie pytanie, może nie dotyczące 

odbioru azbestu, ale odbioru folii rolniczych. Jak wygląda sytuacja w tym roku, czy coś 

podobnego będzie jak w zeszłym roku i czy mogłaby mi pani powiedzieć, ile tej folii 

wzeszłym roku z naszej gminy zostało zabrane?  

1.1.511 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Tak panie Andrzeju, już mówię jak wygląda sytuacja. Ogólnie ja podpisywałam jakby nie 

podpisywałam. Przepraszam zagalopowałem się. Ja sporządziłam porozumienie między 

podmiotem, który odbierał odpady rolnicze jako z wójtem, czyli jako z gminą. Natomiast 

gdzieś tam w czasie ten zakres obowiązku został przekazany na panią nie wiem, czy 

mogę mówić, czy nie na panią Małgorzatę Gos, ale która już np. no nie pracuje w naszym 

urzędzie. I tutaj to była, jakby polecenie służbowe pana zastępcy wójta. Natomiast ja jako 

też rolniczka z zamiłowania i też jako urzędniczka gdzieś tam wspomagam państwa w 
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tych informacjach, na tę chwilę nie wiem, ile zostało usuniętych, bo po prostu ten zakres 

obowiązków mi został zdjęty. Nie wiem z jakiej przyczyny, ale został, natomiast będą 

realizowane, jestem cały czas w kontakcie z podmiotem, który odbiera odpady rolnicze, 

nawet też mam dla państwa, nie wiem czy państwo będą widzieli, pewnie, bo coś zasięg 

mam słaby, ale została informacja pan Piotr Pan Radny Piotr Kołpacki na poprzedniej 

sesji wspominał, że nie było żadnej informacji o takim jakby działaniu. No nie zgodzę się 

z tym niestety, gdyż mówię że jak koordynowałam to i przeszukałam strony naszej strony 

gminy, no i odnalazłam, bo nie wierzyłam, że sama tego nie umieściłam, aż zwątpiłam w 

siebie, ale przez chwilę całe szczęście. I była to informacja dla rolników, gdzie był podany 

numer telefonu, była podana informacja, jakie też przyjmowane zostaną odpady, czyli je 

też państwu tutaj pokrótce przedstawię. Będą to odpady typu folia, rękawy do 

magazynowania, folia biała czarna z sianokiszonki i belotów, PP, HDPE opakowania, 

skrzynki, beczki, worki BIG BAGI po nawozach, oddzielnie z zaznaczeniem, że oddzielnie 

worki BIG BAGI po nawozach, ale oddzielnie z uwzględnieniem folia i worek BIG BAG, 

czyli w 1 BIG BAGU po prostu folia, a w drugim BIG BAGI i w miarę to musi być też czyste, 

jak również worki po nawozach i tak po rozmowie z podmiotem, z którym podpisaliśmy 

umowę porozumienie na rok 2020-2022 jak się nie mylę czy 2021 sekundkę zaraz 

zobaczę. Sekundeczkę. Do 2022 nawet udało mi się. Twierdzę, że to jest nie chcę się 

oczywiście chwalić, ale twierdzę że to jest też moje jakieś uznanie, gdyż ten podmiot 

odnalazłam i ten pan po prostu odbiera w ramach za darmo tak od państwa, gdzie 

mieliśmy podpisaną umowę chyba w owym czasie. Też nie ja to prowadziłam akurat, ale 

mieliśmy podpisane umowy chyba z Urzędem Marszałkowskim, gdzie procedowanie 

partycypacja w kosztach była też z Urzędu Gminy Będzino. I też tam ten koszt by nas 

wyniósł około 30, 40 000 gdzie gmina musiałaby ponieść koszta dodatkowo do tego 

dofinansowania, część była z urzędu marszałkowskiego, a część my. Na tę chwilę no 

jestem zadowolona z siebie, wiem że to może egoistycznie brzmi. Jestem dumna z siebie, 

ze swoich realizacji, że udało mi się pozyskać i podpisaliśmy to porozumienie, gdzie ten 

pan robi to wykonuje za darmo. Od części rolników w ubiegłym roku z mojej informacji 

odebrał te folie. Jest numer telefonu na tę chwilę Pan tutaj pan Woś, bo mogę tutaj sobie 

zacytować, że jest to firma MW recykling, pan Mirosław Woś, zakład Parsowo spisuje i 

układa jakby harmonogram, gdzie w jakie lokalizacje ma się udać na terenie gminy 

Będzino i podam numer telefonu państwu do pana Wosia i proszę dzwonić, mówić 

lokalizację i wtedy pan Woś będzie wiedział, jakim sprzętem jechać i w jakie lokalizacje i 

w jakim terminie to jest termin właśnie ja tutaj pan Piotr Kołpacki Pan Radny wspominał, 

że dobrze by było ustalić 2 takie terminy, czyli po wiosennych nawozach po zasiewie 

wiosennych nawozów, czyli gdzieś tak jakby przełom kwietnia, jak i też po jesiennych 

pozasiewów zbóż, jak również rozsianiu nawozów i też te po balotach sianokiszonki 

mógłby to być miesiąc np. październik bądź listopad. To jest wszystko do ustalenia 

indywidualnie też mają państwo karteczki. Podam numer telefonu do pana Woś, to jest 

nr 602 746 164. Oczywiście, jeżeli państwo nie będą mogli się dodzwonić pod ten numer, 

bo też jest gdzieś tam ciężko jest z zasięgiem na ten numer sama osobiście też kilka razy 

dzwoniłam, nie mogłam się połączyć. Pan Woś często oddzwania, ale też jest to 

nierealne, żeby za każdym telefonem oddzwaniał. Proszę dzwonić w takim razie na mój 

telefon służbowy również, ja zapisze taką lokalizację i jak najbardziej przekaże drogą 

elektroniczną e-mailową panu tutaj Wosiowi takie lokalizacje. No i myślę, że dziękuje z 

mojej strony.  
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1.1.512 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, czy jeszcze jakieś pytania Państwo mają? Pan Kołpacki proszę.  

1.1.513 Piotr Kołpacki (Radny)  

Dziękuję. Pani Agnieszko dziękuję za odpowiedź na pierwszą taką, bo na początku marca 

wysłałem dwie interpelacje do Urzędu Gminy, także jakby do pani i pierwsza dotyczyła 

faktycznie tej folii rolniczej, bo rolnicy też dużo właśnie problemów mieli z tym odbiorem 

w tamtym roku, a druga interpelacja była też na wniosek rolników, też napisana, jaka jest 

sytuacja, jeżeli chodzi o dofinansowanie próbek gleby w tym roku, bo wiemy, że co roku 

takie z Urzędu Gminy były dofinansowania. Jak to w tym roku wygląda, bo też napisałem 

tą interpelację, nie mam jeszcze na to odpowiedzi, nie wiem czy pani już wie coś.  

1.1.514 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Oczywiście, odnosząc się do Pana Radnego zapytania pana Piotra Kołpackiego, już 

odpowiadam, oczywiście już mam tę interpelację jakiś czas na biurku, ale niestety 

jeszcze nie odpisałam, ale to lada chwila odpisze, natomiast, jeszcze jestem w 

ustawowym terminie, że tak powiem się zmieszcze. Natomiast już odpowiadam na te 

zapytania, mam tą interpelacje też tutaj przy sobie, tak gmina Będzino podpisała umowę 

ze stacją chemizacyjną na badanie próbek gleb. Jest to tutaj dofinansowanie ze strony 

gminy w kwocie dokładnie Państwu powiem 1994 zł. 24 gr. Drugą część drugą część, 

jakby taką samą kwotę płaci rolnik. Tak jest tutaj w porozumieniu znaczy nie 

porozumienia tylko w umowie podpisanej z Wójtem Gminy Będzino, a Okręgową stacją 

chemizacyjną chemiczno-rolniczą w Koszalinie jest to wykonanie 304 próbek glebowych, 

w zakresie oznaczenia kwasowości, zawartości fosforu, zawartości potasu i zawartości 

magnezu i wykonanie badań nastąpi w terminie do dnia 30 listopada 2021 roku. I tutaj 

właśnie te 304 próbki w kwocie tej co przedstawiłam 1994,24 złote, jest jakby z budżetu 

gminy jest finansowane z budżetu gminy drugą tą część, czyli 50% próbki każdej próbki 

glebowej, finansuje gmina, dofinansowuje gmina tak to wygląda. Natomiast jeszcze 

chwileczkę powiem tylko sekundkę, że zmienił się pracownik stacji chemizacyjnej i z tego 

względu też ta umowa została podpisana nieco później, natomiast też myślę, że nie jest 

to jakimś negatywnym nastawieniem ze względu na to, że też prognoza pogody teraz 

akurat jak jest podpisana ta umowa została już podpisana, będzie sprzyjająca do 

pobierania próbek glebowych, właśnie w celu oznaczania tych próbek kwasowości, 

fosforu i magnesu itp. Bardzo dziękuję. 

1.1.515 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, proszę czy są jeszcze jakieś pytania. Jeśli nie ma, przystępujemy do głosowania. 

Kto z państwa radnych za podjęciem uchwały w sprawie Programu Usuwania Wyrobów 

Zawierających Azbest dla gminy Będzino na lata 2012-2032. I głosujemy kolejno proszę 

pani Lucyna Parol.  

1.1.516 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.517 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Krystyna Najdzion. 
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1.1.518 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 

1.1.519 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec. 

1.1.520 Andrzej Krawiec (Radny)  

Jestem za. 

1.1.521 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.522 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.523 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.524 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Jestem za. 

1.1.525 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Jóźwiak. 

1.1.526 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.527 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.528 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.529 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Adam Gołębiewski. 

1.1.530 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.531 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Piotr Kołpacki. 

1.1.532 Piotr Kołpacki (Radny)  

Za. 

1.1.533 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.534 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 



56 
Transkrypcja z XXXIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 25.03.2021 r. 

 

1.1.535 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 

1.1.536 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.537 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.538 Grzegorz Sztulc (Radny)  

Za. 

1.1.539 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Joanna Banaszczak. 

1.1.540 Joanna Banaszczak (Radna)  

Jestem za.  

1.1.541 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 14 

radnych głosowało za podjęciem uchwały. No i proszę państwa, mamy ten projekt 

dodatkowy w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021, uchwały podjętej w dniu 

28 stycznia. No nie ma pani skarbnik dzisiaj nie mniej jednak ta uchwała też była 

omówiona na sesji, na komisjach przepraszam, do pani skarbnik, zostały też skierowane 

zapytania. Myślę, że otrzymamy też na piśmie odpowiedzi zarówno do tej pierwszej, jak i 

drugiej uchwały. Czy ktoś z państwa ma na tą chwilę jakieś zapytania tutaj? 

1.1.542 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Panie przewodniczący, Panie Przewodniczący, ja jeszcze mam sprawozdanie z azbestu za 

2020 rok, nie wiem czy to w punkcie jest wpisane. 

1.1.543 Krystyna Najdzion (Radna)  

W następnym. 

1.1.544 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

A w następnym to przepraszam bardzo. Bo ja miałam akurat w tej kolejności dziękuję.  

1.1.545 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę. No proszę, czy są pytania dotyczące tej uchwały? Jeśli nie ma, to przystępujemy 

do głosowania, kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały? Proszę kolejno Pani 

Lucyna Parol. 

1.1.546 Lucyna Parol (Radna)  

Za. 

1.1.547 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Pani Krystyna Najdzion. 

1.1.548 Krystyna Najdzion (Radna)  

Jestem za. 
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1.1.549 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Andrzej Krawiec. 

1.1.550 Andrzej Krawiec (Radny)  

Za. 

1.1.551 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Tomasz Baczyński. 

1.1.552 Tomasz Baczyński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.553 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Eugenia Imbiorowska. 

1.1.554 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Jestem za. 

1.1.555 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Agnieszka Kwiatkowska, przepraszam, Andrzej Jóźwiak. 

1.1.556 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Jestem za. 

1.1.557 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Diana Kret. 

1.1.558 Diana Kret (Radna)  

Jestem za. 

1.1.559 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Adam Gołębiewski. 

1.1.560 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.561 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Piotr Kołpacki. 

1.1.562 Piotr Kołpacki (Radny)  

Jestem za. 

1.1.563 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Sławomir Bryliński. 

1.1.564 Sławomir Bryliński (Radny)  

Jestem za. 

1.1.565 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mariusz Gosławski. 
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1.1.566 Mariusz Gosławski (Radny)  

Jestem za. 

1.1.567 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Grzegorz Sztulc. 

1.1.568 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Joanna Banaszczak. 

1.1.569 Joanna Banaszczak (Radna)  

Jestem za. 

1.1.570 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta, 

kończymy punkt podjęcie uchwał. 

Pkt. 6. Sprawozdanie z realizacji Programu usuwania azbestu 

i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Będzino za 2020 

rok. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:21:39 – 02:30:18 

Sprawozdanie przedstawiła Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska). Dyskusja na 

temat sprawozdania znajduje się w transkrypcji sesji. 

1.1.571 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Jesteśmy w pkt 6 Sprawozdanie z realizacji programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest na terenie gminy Będzino za rok 2020, proszę Pani Agnieszka. 

1.1.572 Joanna Banaszczak (Radna)  

Pani Agnieszko nie słychać pani.  

1.1.573 Andrzej Krawiec (Radny)  

Myślałem, że tylko ja nie słyszę.  

1.1.574 Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy)  

Mikrofon.  

1.1.575 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Sekundeczkę, bo coś mam problem. 

1.1.576 Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy)  

Już. 

1.1.577 Joanna Banaszczak (Radna)  

Już słychać. 

1.1.578 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Widzą państwo, widzą państwo na ekranie tak? 
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1.1.579 Joanna Banaszczak (Radna)  

Tak widzimy. 

1.1.580 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Dobrze. Super dziękuję bardzo, przepraszam. Al ja tu już dalej dalej mówiłam i mówiłam. 

Przedstawię państwu sprawozdanie z realizacji usuwania azbestu, program usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie gminy Będzino za rok 2020 i tak 

naprawdę tutaj poświęcę rokowi 2020 najwięcej czasu. Wspomnę, że celem 

przygotowania sprawozdania jest przekazanie informacji o zakończeniu etapów realizacji 

zadania za lata 2012-2020 usuwania i utylizacji wyrobów zawierających azbest z terenu 

gminy Będzino. W ramach realizowanego programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest dla gminy Będzino na lata 2012-2032, przyjętego uchwałą nr. XV/110/12 Rady 

Gminy Będzino z dnia 3 lutego 2012 roku. W realizacji zadania uczestniczyły osoby 

fizyczne oraz jednostka samorządu terytorialnego, czyli nasza jednostka gmina Będzino. 

Z naszych obiektów również został zdemontowany azbest. Zakres prac obejmował 

odbiór, zabezpieczenie, załadunek, transport i utylizację wyrobów zawierających azbest 

wcześniej zdjętych i złożonych na posesji. Jak również demontaż azbestowych pokryć 

dachowych, zabezpieczenie, załadunek i transport z miejsca rozbiórki do miejsca 

unieszkodliwienia i unieszkodliwienie powstałych odpadów azbestowych. Podstawą 

wykonania sprawozdania jest właśnie ww. uchwała, którą przytoczyłam z dnia 3 lutego 

2020 roku w sprawie programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla gminy 

Będzino na lata 2012-2032. Uchwały zmieniające poprzez wprowadzenie zmian w 

zestawieniu adresowym, które dzisiaj też przedstawiłam państwu projekt uchwały 

inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest, stanowiących załącznik do uchwały nr 

XV/110/12 Rady Gminy Będzino z 3 lutego 2012 roku w sprawie programu usuwania 

wyrobów zawierających azbest dla gminy Będzino na lata 2012-2032. I tutaj jakby 

całokształtem realizacji programu są projekty odbioru wykonania robót, umowy dotacji z 

Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie, jak 

również umowy zawarte z przedsiębiorcami na realizację zadania. I już tutaj przejdę do 

2020 roku. W 2020 roku usunięto z terenu gminy Będzino łącznie 52,18 tony wyrobów 

zawierających azbest. To była łączna suma, w tym 35,57 tony stanowił azbest 

przeznaczony do demontażu, czyli na dachach transport i unieszkodliwienie, natomiast 

sam transport i unieszkodliwienie zdemontowanego azbestu, czyli zdemontowanego, 

złożonego i ostreczowanego w bezpiecznym miejscu w bezpieczny sposób zgodnie z 

BHP suma 16,61 tony azbestu. I tak w 2020 roku zostało złożonych łącznie 30 wniosków 

na kwotę 39 252 zł 50 gr brutto. Kwota dotacji wynosiła Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz też Narodowego Funduszu Środowiska i 

Gospodarki Wodnej wynosiła 18 930 zł 10 gr brutto. W trakcie realizacji zadania 6 

wnioskodawców zrezygnowało ze względu na złe warunki atmosferyczne, bądź 

nieprzygotowanie nowego pokrycia dachowego ze względu też na panującą pandemię. 

W trakcie realizacji zadania zrezygnowało właśnie tych 6 wnioskodawców. Cena za 

odbiór zdemontowanego azbestu wynosiła 650 zł brutto. Natomiast cena za demontaż, 

transport i unieszkodliwienie wynosiła 800 zł brutto. Wykonawca został wyłoniony w 

trybie rozeznania cenowego, zapytania ofertowe zgodnie z ustawą prawo zamówień 

publicznych, dofinansowanie ze środków zostało przyznane zgodnie z wartością 

współczynnika G1. Współczynnik G1 zostaje określony dla roku poprzedzającego, czyli za 
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rok był obliczony za rok 2019 i wynosił 1745 zł 67 gr, w przeliczeniu na 1 mieszkańca. I 

stąd też to dofinansowanie takie, a nie inne. I tutaj została przedstawiona tabelka w 

latach, ile procent z każdej miejscowości zostało usuniętych azbestu. W niektórych 

miejscowościach jeszcze nie został po prostu usunięty, bo cyfry są 0. Oczywiście w 

Urzędzie Gminy jest pracownik w ramach tutaj swojego zakresu obowiązków pomaga w 

uzupełnianiu wniosków. Oczywiście też jeździ na wizje terenowe, żeby wykonać 

dokumentację fotograficzną, bo jest szereg dokumentacji, żeby właśnie aplikować o 

środki do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Szczecinie, do oddziału w Koszalinie. Tu jest poglądowo, jakie ilości zostały 

zdemontowane, odebrane na terenie gminy Będzino w latach 2012-2020 i tutaj został 

taki przedstawiony słupkowy diagram też ilościowo. Nie jest dobrze, tak jak mówiłam na 

komisjach, natomiast to też odbija się niestety ze względu na nasze kiepskie finanse. 

Tutaj na nasze sytuacje, gdzie tak naprawdę wojewódzki fundusz dofinansowuje 

demontaż bądź odbiór azbestu, ale mieszkańcy muszą mieć przygotowane fundusze na 

zakup nowego pokrycia dachowego i też firmy, która zamontuje te nowe pokrycie 

dachowe. Natomiast też często mieszkańcy rezygnują, a my już aplikujemy o środki, 

gdzie tak naprawdę po aplikowaniu nie możemy wnieść zmian na lokalizacje, gdzie tak 

naprawdę mógłby też ktoś inny z tego skorzystać, a mieszkańcy nie przemyślą, a później 

się okazuje, że dzwonią, a ja jednak nie biorę udziału i tak naprawdę te 300 czy 100 m 

jest niezrealizowanych. I to wszystko, bardzo dziękuję.  

1.1.581 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę czy są pytania? Do realizacji programu usuwania azbestu w 2020? Jeśli 

nie ma, to też było omawiane na sesji, także na komisjach przepraszam, także 

sprawozdanie informację mamy, przyjmujemy, nie ma tutaj z tego tytułu uchwały. 

1.1.582 Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska)  

Bardzo dziękuję, wszystkiego dobrego, do widzenia.  

1.1.583 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Również dziękuję. 

Pkt. 7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury 

w Będzinie za 2020 rok. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:30:19 – 02:30:45 

1.1.584 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę państwa, w pkt 7 mieliśmy sprawozdanie Gminnego Ośrodka Kultury w Będzinie, 

no i niestety, ale ten punkt musimy wykreślić w porządku, jako że pani dyrektor 

Gminnego Ośrodka Kultury jest chora. No i nie jest w stanie nam przedstawić tego 

sprawozdania, w związku z tym przesuwamy ten punkt na następną sesję w miesiącu 

kwietniu. 
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Pkt. 8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:30:46 – 02:33:48 

1.1.585 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

W punkcie 8 mamy informacje wójta działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. Ja pozwolę sobie tutaj co nieco skomentować, bo oczywiście 

nie ma pana wójta, żeby nam przedstawił swoją działalność. A w związku z tym, że 

informacja o działalności pana wójta jest bardzo skrótowa i hasłowa, tylko podane gdzie 

był i co tam ustalał, natomiast nie ma informacji, co ustalił. W związku z tym ja no 

składam taki wniosek do przewodniczących poszczególnych komisji, aby w swoich 

branżach, których dotyczy ta informacja wójta z działalności, żeby przedstawił nam to w 

formie opisowej, no bo dla przykładu no podam: uzgodnienie warunków odbioru 

zwiększonej ilości ścieków przez oczyszczalnię w Koszalinie, rozmowy przeprowadzono 

przy udziale Wiceprezydenta Koszalina oraz Prezesa Miejskich Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o. w Koszalinie. Co z tego, że było takie spotkanie, skoro my nie wiemy, jakie 

są ustalenia, nie mamy tej informacji, a później oczywiście pan wójt medialnie przekaże 

to, że nie może współpracować z radnymi. No właśnie tak wygląda współpraca i przekaz 

informacji ze strony wójta do rady, gdzie niejednokrotnie stajemy przed faktem 

dokonanym podjęcia uchwał bez wcześniejszej jakiejkolwiek informacje na ten temat i 

jest tu wiele takich punktów. W związku z tym bardzo bym prosił przewodniczących 

komisji w zależności od branży, czego dotyczą a Państwo macie te informacje przesłane 

drogą elektroniczną, żeby wnieść o zapytania, żeby w formie pisemnej, tak jak my 

składamy wnioski pisemne, pan wójt nam nie udziela odpowiedzi na pytania 

przedstawione na sesji. Tak podobnie tutaj no niestety musimy zacząć postępować. Tu 

jest taka też ciekawostka, bo nie dość, że wypowiedzi medialnej pana wójta, że na 

świetlice w Strachominie ma być przeniesiony środowiskowy dom pomocy społecznej, 

ma tam powstać świetlica dla mieszkańców, ale tutaj mamy jeszcze informacje, że 

Gminny Ośrodek Kultury złożył wniosek o dofinansowanie programu utworzenie 

świetlicy rybackiej w Strachominie. Także ja nie wiem, czy jedno z drugim to jest to samo 

czy tu coś nowego, czy to się wszystko tam pomieści, zwłaszcza że ten budynek posiada 

też 2 lokale mieszkalne. Także tu jest wiele wątpliwości. Czy państwo do tego chcieliby 

się w jakiś sposób odnieść? Jeśli nie, ja myślę że bardzo proszę o podjęcie takich działań, 

żebyśmy otrzymywali tą informację w szerszym zakresie. 

Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:33:49 – 03:06:07 

1.1.586 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Mamy kolejny punkt wolne wnioski i zapytania, proszę bardzo, proszę o zabieranie 

głosu.  

1.1.587 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jeśli ja mogę proszę. 
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1.1.588 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę Pan Gołębiewski. 

1.1.589 Adam Gołębiewski (Radny)  

Ja mam tutaj pytanie do pana Mateusza Dębowskiego, bo widzę, że na stronie nie 

pojawiają się w ogóle interpelacje składane przez radnych, gdzieś tam były zaprzestane, 

na którymś chyba bodajże w lutym, czy którymś a od tej pory. no ja złożyłem 

przynajmniej 1 tak, która już powinna być. Nie wiem, czy tam jakiś okres karencji jest czy 

co, ale przynajmniej powinna być. Jeżeli nie ma odpowiedzi, to powinna być myślę ta 

interpelacja na strony urzędowej. Panie Mateuszu, czy coś wiadomo na temat? 

1.1.590 Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy)  

No jeszcze nie została udzielona odpowiedź na tą interpelację, no i zostanie 

umieszczone po udzieleniu odpowiedzi. I jeszcze chciałbym nadmienić, że jest ten termin 

przedłużony. W związku z tą sytuacją w kraju i też w urzędzie o 30 dni, także możliwe że 

po prostu ta odpowiedź na państwa interpelacje będzie udostępniona później, kiedy 

pracownicy powrócą.  

1.1.591 Adam Gołębiewski (Radny)  

Przepraszam nie dosłyszałem, do 30 dni czy o 30 dni? 

1.1.592 Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy)  

O 30 dni, ale jeżeli ktoś wróci wcześniej, ktoś kto będzie odpowiedzialny za daną 

odpowiedź na interpelacje, to pewnie udzieli tej odpowiedzi wcześniej.  

1.1.593 Adam Gołębiewski (Radny)  

Ja rozumie tylko mówi pan do czy o to jest różnica, bo o 30 dni, to jest 13+40, daje 45 dni 

tak? 

1.1.594 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

No nie no tutaj chodzi o 30 dni chyba. Tak ja to rozumiem. 

1.1.595 Adam Gołębiewski (Radny)  

No dobrze, dziękuję bardzo.  

1.1.596 Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy)  

Na okres 30, nie dłuższy niż 30 dni.  

1.1.597 Adam Gołębiewski (Radny)  

Rozumiem. 

1.1.598 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę Pani Banaszczak.  

1.1.599 Joanna Banaszczak (Radna)  

Dziękuję, Panie Przewodniczący, bo właśnie tyczy się to również pytania interpelacji. 

Otóż składałam interpelacje dwie, było to w grudniu 2020 roku i rzeczywiście 1 

interpelacja chodziło tam właśnie o ŚDS, o te mieszkania treningowe została 

umieszczona i została mi udzielona odpowiedź. Natomiast drugą interpelację również 

składałam w tym samym dniu, gdzie ta interpelacja do tej pory nie jest umieszczona i do 
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tej pory nie uzyskałam odpowiedzi. Chodziło o to, że po zebraniu wiejskim w Dobrym 

mieszkańcy prosili, gdzie na sesji w grudniu również mówiłam to w wolnych wnioskach o 

umieszczenie znaków pionowych informujących o numerach posesji w miejscowości 

dobre. I do tej pory nie uzyskałam odpowiedzi. Dalej odnośnie interpelacji chciałam 

państwa oraz mieszkańców naszej gminy poinformować, że 15 marca złożyłam 

interpelację do pana wójta, ponieważ pan wójt twierdzi na forum w mediach, że radni są 

niedouczeni w naszej gminie, więc 15 marca złożyłem taką interpelację, na jakiej 

podstawie pan wójt twierdzi, że radni gminy Będzino są niedouczeni, a więc oczekuję 

odpowiedzi, dziękuję.  

1.1.600 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę Pan Jóźwiak.  

1.1.601 Andrzej Jóźwiak (Radny)  

Ja mam kilka spraw, generalnie tutaj w wolnych wnioskach i zapytaniach, ale że tych 

zapytań raczej nie ma do kogo zadać, więc tutaj mieszkańcy się do mnie zwrócili z 

kilkoma sprawami, m.in. dotyczącymi świetlicy, czy tam chodzi o drogi w miejscowości 

Barnin, czyli tzw. rurociąg w tym Barninie, także ja złożę to w formie interpelacji, no bo i 

tak odpowiedzi nie dostanę, dziękuję.  

1.1.602 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję proszę pan Baczyński.  

1.1.603 Tomasz Baczyński (Radny)  

Dziękuję bardzo. Otóż w ostatnich dniach, nie wiem dokładnie, chyba w poniedziałek 

wpłynął do biura Rady Gminy projekt, pana wójta o przystąpieniu gminy Będzino do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości 

Będzino. Uchwała ta jest czymś bardzo ważnym dla mieszkańców, ale przystąpienie do 

sporządzenia takiego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest 

przedsięwzięciem złożonym i długotrwałym. Ideą miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego jest pomoc mieszkańcom w przywróceniu możliwości zabudowy 

mieszkaniowej, ale jednocześnie nie można nikomu, no nie wolno nikomu zaszkodzić. Po 

pierwsze, są uwagi mieszkańców tych, którzy nie są ujęci w tym projekcie uchwały, a 

chcieliby być. Trzeba to przeanalizować, jakie to będą skutki. Po drugie, są pytania 

dotyczące, co będzie, gdy miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego powstanie, 

czy nie zaszkodzi to firmom, przedsiębiorstwom ujętym w tym planie, czy będą mogły 

dalej rozwijać się prowadzić swoją działalność. Czy nie zamknie to drogi do budowy 

nowego przedszkola w Będzinie. Jest zbyt wiele pytań, nie można do tego podejść bez 

wcześniejszej rozmowy z osobami zainteresowanymi, a jednocześnie odłożenie tej 

uchwały na kilka tygodni może ją tylko przyspieszyć, gdyż jednym z etapów tworzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest wyłożenie go do informacji 

publicznej i jest to chyba 14 dni na przyjmowanie uwag. I jeżeli jedna z takich uwag 

zostanie uznana za zasadną, to spowoduje to tylko i wyłącznie cofnięcie tych prac, także 

może ten okres tworzenia tego planu wydłużyć. A chciałbym przypomnieć, że mamy na 

to w tej chwili tylko 16 miesięcy. I tyle, dziękuję bardzo.  

1.1.604 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę kto jeszcze chciałby zabrać głos? Pan Krawiec, proszę. 
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1.1.605 Andrzej Krawiec (Radny)  

Znaczy no moje pytanie jest do wójta, chociaż inaczej. W ubiegłym roku w październiku 

składałem interpelację w sprawie wycinki uschniętych drzew i ich konarów na drodze z 

Dobiesławca do Podamirowa. Otrzymałem odpowiedź podpisaną przez wicewójta, że w 

miesiącu grudniu pójdzie pismo do starostwa w sprawie, jak gdyby inwentaryzacji tych 

drzew, które tam się nadają do wycinki. Do tej pory jest praktycznie koniec marca, cisza. 

Jest moje pytanie, co dalej z tym tematem? Naprawdę te drzewa tam zagrażają 

bezpieczeństwu mieszkańców przejeżdżających przechodzących, więc jest to dosyć pilna 

sprawa. A tych drzew, tych uschniętych konarów jest bardzo, bardzo dużo. Dziękuję.  

1.1.606 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję ja myślę, że, bo to jest droga gminna, ja myślę że chodzi generalnie o zgodę na 

wycięcie drzew, bo wtedy do starostwa musi gmina występować rozumiem. Natomiast 

przycięcie drzew, gałęzi usunięcie suchych to nie jest potrzeba taka zgoda, tylko na 

wycięcie całych drzew. Proszę, kto jeszcze chciałby zadać pytanie? Pani Diana Kret, 

proszę.  

1.1.607 Diana Kret (Radna)  

Dziękuję bardzo, ja chciałabym parę kwestii zapytać. Po pierwsze to właśnie co pan 

przewodniczący, mówił chciałabym prosić w miarę możliwości o przedstawienie i 

przekazanie tej nowej koncepcji, podłączania tej kanalizacji w Tymieniu. Tak jak pan też 

wspomniał, wójt odbył spotkanie m.in. z wiceprezydentem. No i chciałabym prosić o 

przekazanie informacji no na temat przeprowadzonych tych rozmów. Po drugie, 

chciałabym uzyskać informacje, jakie są plany w związku z Domem Ludowym w 

Tymieniu. Chodzi mi tutaj, m.in. o godziny otwarcia, które są no różnią się od godzin 

otwarcia w innych domach ludowych, czy świetlicach, a przede wszystkim o to, jakie są 

plany co do osoby, która ma tutaj być instruktorem. Obecna pani, która prowadzi tutaj 

zajęcia wg mojej wiedzy i opinii, a przede wszystkim dzieci, które tam uczęszczająją, bo 

są to m.in. moje dzieci, radzi sobie bardzo dobrze. Chce z dziećmi osiągnąć jak najwięcej. 

Dużo ich stara się nauczyć, angażuje ich do wielu prac. Dlatego mam nadzieję, że pani 

zostanie uwzględniona, jeżeli chodzi o zatrudnienie, tutaj w naszym domu ludowym i po 

trzecie takie techniczne mam pytanie, bo ostatnio zostały wyłożone płyty na osiedlu 

pomiędzy 2 blokami 43 i 44, i chciałam zapytać kto kładł te płyty z tego względu, że na 

chwilę obecną one są po prostu położona. Leżą na wierzchu, więc tak naprawdę 

użytkowanie i korzystanie z nich no jest bardzo ciężkie, bo nie zostały w żaden sposób 

ani wkopane w ziemię ani zasypane, po prostu leżą, więc chciałabym prosić w miarę 

możliwości o kontrolę tego i ewentualnie poprawę. No i ostatnia kwestia to chciałabym 

nawiązać do zmian w budżecie, które podjęliśmy i chciałabym zapytać panią skarbnik w 

miarę możliwości o odpowiedź, ponieważ tak zarządzeniem były przesunięte środki w 

wysokości około z tego co dobrze pamiętam około 65000. Na komisji uzyskaliśmy 

informacje, że zostało to przesunięte, ponieważ należało zwrócić dofinansowanie, już 

momencik ja sobie otworzę tylko. Dofinansowanie na dzieci z orzeczeniem 

niepełnosprawności, że została zawyżona przez dyrektorów przedszkoli liczba tych 

dzieci. No i moje pytania jest takie, kto jest odpowiedzialny za weryfikację ilości tych 

dzieci, no i czy te dokumenty zostały prawidłowo złożone i zweryfikowane. Dziękuję 

bardzo.  
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1.1.608 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja rozumiem, że złoży to pani w formie interpelacji do wójta wszystkie te zapytania?  

1.1.609 Diana Kret (Radna)  

Jeżeli trzeba będzie to na pewno złożę.  

1.1.610 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Chyba, że dostanie Pani odpowiedź bez składania.  

1.1.611 Diana Kret (Radna)  

Chyba, że dostanę dokładnie. 

1.1.612 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dobrze. Proszę kto jeszcze chciałby zabrać głos, pan Kołpacki proszę.  

1.1.613 Piotr Kołpacki (Radny)  

Dziękuję, Panie Przewodniczący, to może nie ja powinienem to pytanie zadać, pani 

Krystyna Najdzion. Pani Krystyno prośba taka co ze składowiskiem? Znaczy prośba, 

pytanie. Nie wiem, czy może pani Agnieszki powinniśmy się zapytać Kwiatkowskiej, co z 

substancjami niebezpiecznymi na posesji w Strzepowie, bo jadąc drogą widzę, że te 

beczki stoją czy gmina nie wiem, pozyskuje jakieś dofinansowania, żeby to zutylizować, 

bo wiemy wszyscy, że sam właściciel posesji przy żoną nie ma żadnych środków, żeby to 

zrobić tak. Tu gdzieś ostatnio nawet w jakimś programie też gmina miała ten sam 

problem. Gdzieś tam nie wiem, czy to powiat, czy wojewoda jakieś dofinansowanie, czy 

w 100% to sfinansował utylizację takiego czegoś. Jak to wygląda? Czy pani ma jakąś 

wiedzę, czy pan przewodniczący? Dziękuję. 

1.1.614 Krystyna Najdzion (Radna)  

No. Witam niestety nie mam żadnej wiedzy, bo wtedy, kiedy była telewizja, kiedy było 

radio, to ja akurat byłem u lekarza i dzwoniono rzeczywiście po mnie. Nic żadnej wiedzy 

nie mam od tamtej pory, tylko byłam oczywiście znowu przygaszona tak i jak na tamtej 

sesji, kiedy pan Marek pojechał. Tak samo byłam tu, że ja nic nie robię w tej kwestii. 

Niestety my robiliśmy w tej kwestii, ale stanęło to no bo wiadomo pieniądze, no i na tę 

chwilę wiem, tylko tyle że gminy ma to zrobić, ale tak jak przy jakiejś tam okazji 

słyszałam, jak pan wójt Mariusz Jaroniewski mówił, że to jest około 900 000 i czy 90, czy 

900 no ale też coś tam była jakaś kwota dosyć duża i po prostu, że gmina musi zbierać 

na to, żeby to utylizować. Z tego, co widzę tak samo, jak pan widzi beczki stoją i nic się 

nie dzieje od tamtej pory od telewizji i od radia. Dziękuję. 

1.1.615 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję.  

1.1.616 Piotr Kołpacki (Radny)  

Przepraszam, Panie Przewodniczący. 

1.1.617 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę proszę. 
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1.1.618 Piotr Kołpacki (Radny)  

A może faktycznie jakieś pismo wystosować do Urzędu Gminy, niech gmina trzyma rękę 

na pulsie jakieś dofinansowanie się pojawią, żeby po prostu już.. 

1.1.619 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Jak myślę, że musi Pan złożyć interpelację do pana wójta.  

1.1.620 Nieznany mówca 6  

Taka prośba do pani Krysi. Pani Krysiu prośba, złożyć. 

1.1.621 Krystyna Najdzion (Radna)  

Dobrze. 

1.1.622 Piotr Kołpacki (Radny)  

Dziękuję.  

1.1.623 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Proszę państwa, jak jesteśmy tutaj akurat zabrał głos pan Kołpacki, to tutaj wpłynęło do 

mnie też takie pismo, nie wiem czy pan Kołpacki otrzymał też od wójta jako 

przewodniczący komisji. "Zwracam się z prośbą o zajęcie stanowiska w sprawie 

załączonego wniosku o udostępnienie informacji publicznej dotyczącej eliminacji 

glifosatu w żywności. 

1.1.624 Piotr Kołpacki (Radny)  

Nie nie mam nic. 

1.1.625 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

No właśnie. To trafiło do biura rady, niemniej jednak chyba elektronicznie było to 

przekazane. Ta informacja poszła na.. i tutaj wpłynęła proszę państwa, pismo nie wiem, 

jaką instytucję ta pani reprezentuje, niemniej nazywa się pani Justyna Borczyk Kuberska i 

prosi o zajęcie stanowiska w sprawie eliminacji tego pestycydu w uprawach. Ja nie wiem, 

czy to i nie narusza pewnych rzeczy, od generalnie ogólnie znanym środków występuje o 

nazwie roundap. Wiele firm, które produkują podobny środek, mają inne nazwy ale też 

w tym jest, jako główny składnik glifosat występuje. No i jest taka informacja, państwo to 

też otrzymali w formie elektronicznej. Jest należy się zastanowić, bo tutaj pani prosi o 

zajęcie stanowiska w formie uchwały w celu omówienia problemu i podjęcia tego, 

eliminacji tego środka w uprawach rolnych. Natomiast ja to na pewno skieruje do 

komisji rolnictwa, żeby też jakieś stanowisko wypracowała, czy w ogóle będziemy się tym 

zajmować na szerszą skalę w formie uchwały czy tego dokumentu trafił. Następnie mam 

też jeszcze taką informację do państwa, że tutaj wpływał wniosek od pana Mirosława 

Nawrockiego, mieszkańcy Mścic, który nawiązuje do tego, że w związku z remontem 

drogi ulicy Klonowej, czyli tą którą robi powiat do Dobiesławca. Ja może przeczytam, to 

nie jest długie. "Zwracam się z wnioskiem o prawidłowe przeprowadzenie drogi, żeby 

nowe zlokalizowanej miejscowości Mścice. W chwili obecnej właściciele działek 

położonych wzdłuż drogi poruszają się po prywatnej działce odcinek około 400 m od 

zjazdu w głąb drogi Jarzębinowej. W związku z remontem drogi Klonowej w kierunku 

Dobiesławca jest to w tej chwili najlepszy moment, aby prawidłowo wyznaczyć zjazd na 

drogę Jarzębinową, by w przyszłości zapobiec dodatkowym kosztom wyznaczenia zjazdu 
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oraz rozszerzenia prywatnego właściciela terenu, po którym prowadzone jest w tej chwili 

odcinek drogi, który nie należy do ulicy Jarzębinowej, czyli należy do tej działki. Ja nie 

wiem, bo to jest skierowane bezpośrednio do Rady Gminy. Ja to po pierwsze, kieruje na 

Pana wójta, bo nie wiem, czy to zostało też skierowane do pana wójta. Złożyliśmy też 

jako radni pismo do starosty powiatu o wykonanie w takich newralgicznych punktach 

przejść dla pieszych w miejscowościach Dobre, Mścice i Dobrzyca, żeby rozpatrzyć to do 

ujęcia w planach remontowych tych dróg i ewentualnie utworzenia. I tutaj mam też takie 

pismo od pani Słotwińskiej. Ta korespondencja z tą panią się toczy od ubiegłego roku, 

czyli od momentu praktycznie budowy tej drogi w Borkowicach, gdzie nie jest wykonany 

tam wjazd do jej posesji. Tutaj są interpretacje bardzo różne odpowiedzi. I tutaj też 

myślę, że bardzo bym prosił pana Adama Gołębiewskiego, który myślę, że jest też 

temacie, żeby nam tutaj to przybliżył, bo są tu różne wskazania, jako że tu gmina kieruje, 

że wykonanie zjazdu należy do właściciela posesji. W chwili, kiedy byłoby to budowane i 

projektowane, to wówczas powinien wykonać to właściciel drogi. Także tu się coś rozmija 

i w związku z tym ja bym prosił o przybliżenie i ewentualnie skieruje sprawę do zbadania 

przez Komisję Infrastruktury. Proszę Panie Adamie. 

1.1.626 Adam Gołębiewski (Radny)  

Jeśli mogę się odnieść do tej sprawy, tak znana jest mi oczywiście sprawa. Ja znam 

bardzo dobrze ten obiekt, to zamieszkanie tam, gdzie ta pani mieszkanka mieszka. W 

tym czasie jak była droga budowana, no tej pani akurat nie było, bo gdzieś była na 

leczeniu dłuższy okres kilku miesięcy. No i jakby tego nie spostrzegła, że tam do niej nie 

zaplanowano dojazdu z drogi gminnej, czyli jest wysoki krawężnik, wysoki chodnik 

zrobiony, a bezpośredniego wjazdu na posesję, gdzie ma tam te kilkanaście metrów 

kwadratowych przed tym budynkiem, gdzie mogłaby wjechać samochodem, zaparkować 

auto. No nie ma nie ma nawet zejścia do furtki, furtka to już tam mniejsze, bo można z 

chodnika zejść, ale tego wjazdu nie ma tak i na tamten czas, żeby tam można było 

wjechać po tym, ja nawet chyba jakoś tam jakimś kruszywem dopomogłem tej pani, żeby 

to jakoś załagodzić, ale nie daje to spokoju tej pani, że tak nie powinno być. Moim 

zdaniem to też tak nie powinno być i to jest ewidentne zaniechanie, czy tam wina pana 

projektanta, który no nie zwrócił uwagi, że to jest posesja, do której powinien być 

zrobiony także wjazd, po tej grubszej kostce złagodzony ten uskok nie krawężnik, tylko 

normalny zjazd jak do wszystkich innych posesji. Tam jeszcze wywoływiliśmy w trakcie 

budowy jeszcze 1 posesję. Ja przynajmniej jak zobaczyłem, ale to też się zorientowałem 

dopiero w momencie, jak była budowana droga, że krawężnik zaczął się zawyżać, tam 

jest działka gminna, gdzie nie ma w ogóle dojazdu. No to przyjechał pan wójt, zaczęli 

szukać. No faktycznie nie ma i kosztowało to 10 000 przesunięcie kilku krawężników 

wyższych niższe i zamienienie kostki z pięciocentymetrowej na 8 centymetrową taką, jaki 

jest na wjazd i i to zostało uczynione, no ale tam jakoś też nie dopatrzyłem, nie 

wiedziałem, że tamtego zjazdu nie będzie. I ta pani teraz dochodzi swoich praw. I myślę, 

że jak najbardziej, bo powinien to pan projektant zaprojektować i na własny koszt zrobić 

ten wjazd. Takie jest moje zdanie, ale bardzo proszę pana przewodniczącego za 

skierowanie tej sprawy do komisji skarg i wniosków ewentualnie Komisji Infrastruktury. 

Ja jestem tu do dyspozycji. Mogę wszystkim pomóc. Dziękuję bardzo.  

1.1.627 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Ja myślę, że w pierwszej kolejności do Komisji Infrastruktury, która by też jakąś opinię w 



68 
Transkrypcja z XXXIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 25.03.2021 r. 

 

sprawie wydała, a później ewentualnie tutaj do komisji skarg. Proszę pani Imbiorowska.  

1.1.628 Eugenia Imbiorowska (Radna)  

Ja chciałam państwu przedstawić moje interpelacje, bo może Państwo będą 

zainteresowani. Ja złożyłam 17 marca i pierwsza moja interpelacja dotyczy "proszę o 

szczegółowe przedstawienie kosztorysu na budowę PSZOK w Mścicach i w Będzinie". 

Druga "z jakich środków zamierza pan sfinansować obiekty związane z przeniesieniem, 

tj. świetlica Strachomino, ŚDS, GOPS i Przedszkole w Będzinie", a trzecia "proszę 

przedłożyć kserokopie dokumentów dotyczących budowy drogi w Wierzchominie." 

Poprosiłam o kosztorys, pozwolenie na budowę i umowę wykonania na wyżej 

wymienioną inwestycję. Jeżeli ja otrzymam odpowiedzi, to ja to państwu przedstawię. 

Dziękuję.  

1.1.629 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę kto jeszcze chciałby zabrać głos, pani Lucyna Parol proszę.  

1.1.630 Lucyna Parol (Radna)  

Ja chciałam tylko zasygnalizować, że otrzymałam również taką interpelację od pani Ani 

Górka, zam. w Mścicach na ulicy Kościelnej 6. To dotyczy tego odcinka drogi w bok idącej 

koło Orlika tam do pana dalej gospodarza, który jest i się okazuje, że ten gospodarz 

mieszka już w Łubnikach, natomiast tu jeszcze pani Ania mieszka w Mścicach. Pierwsza 

to sprawa jest oczywiście nawierzchnia tej drogi, ale druga w sumie też trochę tak 

zaskoczyło, że kolejną sprawą jest teren położony wzdłuż Orlika, właściwie można go 

nazwać naturalnym wysypiskiem śmieci, gdyż od lat rosną tam dzikie krzaki, wywożone 

są ścinane gałęzie drzew, a trawa która tam rośnie nie była nigdy koszona. Teren ten 

wygląda nieestetycznie, w okresie wiosenno-letnim z krzaków wychodzą żmije. Zgłaszam 

problem w urzędzie gminy, ale do tej pory nikt się tym nie zainteresował. No właśnie, 

więc przyszła do mnie, żeby złożyć tą taką interpelację, żeby ktoś się tym zainteresował. 

To jest sprawa, a sprawa druga to jest również numeracja tamtych posesji mówi, 

ponieważ tam się zdarza, że służby ratownicze ostatnie miały tam problem z 

lokalizowaniem miejsca zagrożenia, ponieważ coś się były, paliło blisko tam lasu, oni 

wjechali w tą drogą właśnie między od tej drogi koło orlika wjechały straże pożarne, no i 

niestety potem nawet miały problem z wyjechaniem, ponieważ tam jakby nie było, gdzie 

nawrócić i też, żeby oznakować odpowiednio tą drogę. Jeżeli to jest również ta ulica 

Kościelna, to żeby tam postawić znak, który by wskazywał, że mieszka tam osoba pod nr. 

6 tak jak ona ma zanumerowany ten swój dom. Ja o właśnie, ostanio mówi że do męża 

też jechała karetka no i niestety nie mogła dojechać, jeździła po całych Mścicach, szukała 

tej kościelnej 6 i problem był ze znalezieniem no a czasami to minuty decydują o życiu 

człowieka. Ja tą interpelację złożę do urzędu gminy. Myślę, że odpowiednie służby tym 

się zajmą. Dziękuję.  

1.1.631 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, ja myślę że ten problem tam jest zauważalny, dlatego też rozmawiałem 

ostatnio z panią sołtys, czy nie złożyć taki wniosek, żeby tutaj gdzie jest ta miejscowość 

Łubniki, bo ona tak praktycznie graniczy przez płot jednej posesji do drugiej, żeby nie 

utworzyć tam po prostu jako miejscowość Mścice nadać 1 ulicy miejscowość nazwę 

Łubniki. Natomiast tam już trzeba by było nadać nazwy przynajmniej dla dla 4, 5 ulic 
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nowych, gdzie powstają cały czas zabudowania. W perspektywie jest tam 80, około 80 

czy 60 działek budowlanych. W związku z tym, trzeba by było po prostu w zarodku już te 

sprawy ustalić, żeby później nie powstał taki bałagan administracyjny, gdzie żadne służby 

nie są w stanie we właściwy sposób dotrzeć, a mało tego nie wykazuje też tego 

nawigacja, bo nawigacja kieruje praktycznie do torów w las, jeżeli ktoś wpisze Łubniki.  

1.1.632 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dobrze proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Pan Baczyński proszę.  

1.1.633 Tomasz Baczyński (Radny)  

Dziękuję, ja chciałbym jeszcze raz przypomnieć, bo tu jest temat wałkowany chyba od 

sierpnia, taka sama sytuacja jak Pan przewodniczący jest w miejscowości Będzino. Tutaj 

w okresie między Świętami Bożego Narodzenia, a Nowym Rokiem też przyjechała 

karetka pogotowia i też błądziła. Chodzi o znaki pionowe informujące o numerach 

nieruchomości. No nie wiem, kiedy się doczekamy. Miesiąc temu na ostatniej sesji pan 

inspektor Szymaniak mówił, że będą w przeciągu 30 dni, do tej pory ich nie ma. Również 

taki problem jest w miejscowości Słowienkowo, gdzie mieliśmy ostatnio pożar i również 

straże nie mogły odnaleźć tego miejsca. Tam było chodziło o Słowienkowo 31. Dziękuję 

bardzo.  

1.1.634 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję proszę, panie Banaszczak.  

1.1.635 Joanna Banaszczak (Radna)  

Proszę państwa, ja odnośnie tego pisma, co pan przewodniczący przedstawił nam, że 

będzie przekierowane do powiatu odnośnie tych pasów w miejscowości Dobre, Mścice i 

Dobrzyca. Otóż w miejscowości Dobre chodzi o to, że te pasy które są namalowane tutaj 

przy zjeździe z eski, no są pasy, ale z tych pasów nie ma zejścia, schodzi się do rowu i 

przede wszystkim nie ma oświetlenia. Samochody zjeżdżając z tej eski no niestety nie 

dostosowują się do szybkości. Przez miejscowość Dobre przejeżdżają po prostu jak nie 

wiem, jak samoloty i o to chodzi, żeby m.in. powstały tam takie pasy z prawdziwego 

zdarzenia z oświetleniem, żeby jednak była ta widoczność i żeby tam po prostu kierowcy 

zwalniali. To tylko takie uzupełnienie, dziękuję.  

1.1.636 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję proszę pan Gołębiewski.  

1.1.637 Adam Gołębiewski (Radny)  

Ja jeszcze mam takie 2 sprawy drogowe, miała być ta sesja drogowa, mieszkańcy tu się 

do mnie zgłosili w tej sprawie, ja tylko tam napomnę. Oczywiście wystosuję interpelacje, 

ale chciałbym, żeby to było oddźwięk taki medialny. Mieszkanka Miłogoszczy prosiła 

mnie o to, żeby zainterweniować wójta, aby tam jest taki problem, że w miejscowości 

Miłogoszcz droga znajduje się w takim zaniżeniu i przy dużo długotrwałych opadach tam 

się zbiera woda, tam strażacy z Dobrzycy kilka razy już i w tamtym roku i w tym roku 

bodajże 2 × interweniowali. Po prostu przyjeżdżają, wrzucają pompę i pompują tą wodę, 

i wylewają gdzieś poza obszar zaniżony. No to oczywiście generuje koszty tak, no bo to 

trzeba przyjechać, wypompować i tak dalej. No i mieszkańcy mają tego dosyć, jak są 

marnotrawione pieniądze podatników i chcieliby zwrócić się, znaczy zwracają się 



70 
Transkrypcja z XXXIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 25.03.2021 r. 

 

poprzez mnie do wójta, żeby coś z tym zrobił. Ja tutaj, jakby w takiej odpowiedzi w tym 

robiliśmy to bodajże 2 lata temu, czy rok temu też w okresie takim podtopieniowym. No i 

pan Szymaniak stwierdził, że tam nie da się, bo to jest teren KOWR-u, no i KOWR musi to 

zrobić na własny rachunek, co nie za bardzo idzie z moją jakby filozofią. Jeżeli nam zależy 

na czymś, żeby KOWR idzie jakiś tam ciek wodny czy odprowadzenie tej wody ociekowej 

no to trzeba się dogadać z KOWRem, żeby nam pozwolili na ten teren wejść, udrożnić tą 

instalacje, która jest czy ją tam naprawić i będzie wszystko grało, a nie czekać aż KOWR 

znajdzie pieniądze i wykona to we własnym zakresie. Taka jest moja opinia, ale ja będę 

jeszcze interpelował bezpośrednio do wójta, żeby uczynił to samo. Kolejna sprawa to też 

jest mieszkaniec, mieszkańcy Kładno, konkretnie Kładna 5 zwrócili się do mnie z prośbą. 

Też będę pisał o to z materiałem zdjęciowym, podjadę zrobię zdjęcia i to zinterpretuje, 

ale tam jest nowo wykonana droga. Nie wiem nie dopytywałem, czy ta droga już jest 

odebrana od tego wykonawcy, czy jeszcze nie. W każdym bądź razie ci mieszkańcy 

próbowali u pana Tomka Szymaniaka interweniować, powiedział, że nie, że on się nie 

zgadza z tym i z takimi racjami, że podobnie tutaj jak w Borkowicach nie został wykonany 

ten zjazd do posesji. On jest bardzo mały, tam jest może 30, może 40 cm ten mieszkanie 

mi tam opowiadał, ale jednak nie ma tam zakończonego tego krawężnikiem, tylko po 

prostu jest wysypany luźny, nie wiem, czy to beton, może nie beton tylko czy asfalt, czy 

jakieś kruszywo, które oczywiście przy wjeździe podczas hamowania, ruszania to po 

miesiącu już się zrobiły dziury i będzie nadgryzało ten właściwy asfalt, a mieszkaniec 

byłby zainteresowany, bo chciał sobie dołożyć ze swojej posesji, połączyć to brukiem i by 

było wszystko w porządku. Niestety nie ma na to jakby przyzwolenia, będę to 

interpretował u pana wójta, to tyle dziękuję bardzo.  

1.1.638 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. Proszę ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Ja proszę państwa. Tak gwoli tego, że 

jest w tej chwili zgłoszony wniosek o referendum. Pojawiły się też takie plotki, że to 

referendum robimy też, po to że ja będę kandydował na wójta. Takie plotki chodzą, w 

związku z tym ja chciałbym to zdementować proszę państwa. Nie zamierzam i na pewno 

nie będę nawet przy wyniku referendum, gdzie wójt zostanie odwołany na pewno nie 

będę kandydował na wójta. Także oficjalnie mówię, żeby ta informacja dotarła. Mam 

pracę, którą wykonuje na dzień dzisiejszy i zamierzam robić to dalej, a czas do emerytury 

już niedaleki. Proszę, czy jeszcze ktoś chciałby zadać jakieś pytania? Jeśli nie ma, 

kończymy punkt interpelacje radnych. Ja myślę, że jeszcze raz ponawiam to, abyśmy w 

formie pisemnej, żeby nam wójt dał odpowiedzi co do swojej działalności, tak jak żąda 

tego od nas. 

Pkt. 10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:06:08 – 03:09:13 

1.1.639 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dalej proszę państwa, punkt dziesiąty ustalenie tematów i terminów kolejnych sesji. Jak 

państwo no wiecie, zgodnie z harmonogramem odłożyliśmy temat omówienia sytuacji 

stanu dróg na terenie gminy zarówno powiatowych, generalnej dyrekcji i gminnych. 

Bardzo mocno tutaj zdziesiątkował nam kadrę w urzędzie gminy Covid. Wiele osób jest 
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na zwolnieniach, w związku z tym tutaj też nie mogliśmy tej informacji uzyskać. Podobna 

sytuacja była, że akurat tam szczepienie miał się szef zarządu powiatowego dróg, w 

związku z tym przełożyłem te tematy na miesiąc kwiecień. Może będą też bardziej 

pokażą nam sytuację, w jakim stanie są drogi, jak również, co niektóre zarządy będą też 

znały stan środków finansowych na ewentualne remonty, czy naprawy tychże dróg, 

dlatego to chciałbym przenieść na na sesję kwietniową. Nie udało nam się dzisiaj 

wysłuchać sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, także projekt w 

planie mamy też przedstawienie sprawozdania z działalności biblioteki w miesiącu 

kwietniu, no i pozostała nam zaległa informacja dotycząca sprawozdania z działalności 

zakładu komunalnego. Myślę, że te rzeczy plus uchwały spróbujemy jakoś rozdzielić na 

miesiąc kwiecień, bądź częściowo na maj, ale to jeszcze w trakcie ustalimy. Proszę, czy z 

państwa strony są jakieś wnioski co do tematów, jakie powinniśmy podjąć na sesji? 

Proszę pani Kret.  

1.1.640 Diana Kret (Radna)  

Ja przepraszam, ja tylko chciałam wrócić do poprzedniego do wolnych wniosków, bo 

chciałam bardzo podziękować strażakom za to, że nawet do późnych godzin nocnych 

pracowali tutaj u nas nad przycinką drzew, nad sprzątaniem tego, co zostało 

pooobcinane. Także dziękuję w swoim imieniu i myślę, że na pewno mieszkańców.  

1.1.641 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję. W związku z tym, że nie ma żadnych innych nowych tematów, wypada mi tylko 

złożyć zarówno państwu, jak i mieszkańcom gminy jak najserdeczniejsze życzenia z 

okazji Świąt Wielkanocnych. Widzimy, że mamy bardzo mocne obostrzenia, łącznie z 

tematem, że mają być zamknięte od poniedziałku zarówno żłobki, jak i przedszkola, 

także to dotyczy też i naszych mieszkańców bardzo mocno, nie mówiąc o centrach 

handlowych i innych sklepach, zakładach usługowych, panie proszę iść przed świętami 

do fryzjera, bo też mają być zamknięte, w związku z tym życzę państwu dużo zdrowia i 

spokojnych rodzinnych świąt. 

Pkt. 11. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:09:14 

1.1.642 Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie)  

Dziękuję, zamykam obrady sesji. 
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